

THE CHURCH OF CHRIST - PART 3

ကစာ်ယုာ်ရူးခရံာ်အတၢ်အိာ်ဖိာ် - ၃

အခဲအံၤ ပကလဲၤကဒီးဆူယုာ်ရူးခရံာ်အတၢ်အိာ်ဖိာ်အဂ့ၢ်အဆၢဒိာ် (၃)န့ၣ်တက့ၢ်. တချူးလာ ပကမၤန့ၣ် တၢ်ကဟုကညီာ်ဘၣ်ဃးကစာ်ခရံာ်န့ၣ်, တၢ်လာပကဘၣ်ခါထီၣ်ပခိာ်ကျဲသဘိလာပုၤခရံာ်ဖိအတၢ်အိာ်မူန့ၣ်ပန့ၢ် ပာ်တၢ်လံၤလီၤ. စးထီၣ်ဖဲဘူၣ်ယံာ်ဆံအမုၢ်နံၤပုၤထီၣ်ဒီးဆူတၢ်သးခုကစီာ်အစီၤန့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးကစာ်ယုၤအတၢ် ကူၣ် ထီၣ်ဖးလီၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ဃုထာအဂ့ၢ်န့ၣ်အိာ်မးဘျၢကလၢန့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လာတၢ်အ နီၢ်ဂံၢ် (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လာပုၤလာအမၤန့ၣ်တၢ်ဒီးကဆုၣ်နီၤဒီးကစာ်ခရံာ်လာအလီၢ်ပစိာ်အဖိခိာ် ဒီးက ပာဘၣ်တၢ်လီၤ.(လံာ်လီၢ်ဖျါ ၃:၂၁)

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကိးအီၤလာသိဖိလာအစ့ၤန့ၣ်ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ(လံာ်လူၤကၣ် ၁၂:၃၂)န့ၣ်ဒီး, ဘၣ်ဃးဒီး တၢ်ဒိာ်ထီၣ်ထီၣ်လာခရံာ်အပူၤအိာ်သၢပတီၢ်န့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်အီၤကိးပတီၢ်ဒဲးလီၤ. တၢ်ပညိာ် လၢခံ ကတၢ် န့ၣ် ပကထံာ်ဖဲ, **လံာ်ရီမုၢ် ၈:၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒိအံၤ, ပုၤလာအသ့ၣ်ညါပာ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်, စံာ်ညီာ်ပာ်စ့ၢ်ကိးဝဲလာအကလီၤကိးဒီး အဖိခါ အက့ၢ်အဂီၤ, ဒိသိးအဝဲဒၣ်ကကဲထီၣ်ဝဲကိလၢဒိပုၤဝဲၢ်အါဂၤအကျါန့ၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆ့တဆၢအံၤအခိပညီအိာ်ဒိလဲာ်. တၢ်စံးဆၢန့ၣ်ကထံာ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်လီၢ်ဖျါ ၁၄:၄** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလာအပိာ်သိဖိအခံ, ဖဲအဆၢအီၤတပူၤလာလီၤ. ပုၤတဖၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ပုၤ လၢတၢ်ပူၤက့ၤအီၤလာပုၤကညီအကျါ, ဒီးမ့ၢ်တၢ်သ့ၣ်အဆိလာယုၤဒီးသိဖိအဂီၢ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ပုၤလာအိာ်ဒီးတၢ်လုာ်ထီၣ်တၢ်အတၢ်အာ်လီၤအသးဆူကစာ်ဒီး, ဒိသိးအတၢ် ဒိကန့ၣ်တၢ်ကလာပုၤထီၣ်အဂီၢ်ချုတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီကိးမုၢ်နံၤဒဲးလီၤ. ဒိသိး(လံာ်လူၤကၣ် ၉:၂၃) အတၢ်ကွဲးအသိး, ညိကွံာ်အသးဒၣ်ဝဲဒီး, ယိးထီၣ်အထူၣ်စုညါကိးမုၢ်နံၤမုၢ်နံၤဒီးလူၤပိာ်ကစာ်အခံန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အနီၢ်ဂံၢ် အိာ်မး (၁၄၄၀၀၀) န့ၣ်လီၤ.

လာတၢ်န့ၣ်အယိကစာ်ယုာ်ရူးခရံာ်အတၢ်အိာ်ဖိာ်အပူၤန့ၣ်ပုၤလာဘၣ်တၢ်ကိးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်အိာ်အါမး ဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤန့ၣ်ခရံာ်ဒီး, ပုၤလာဘၣ်တၢ်ဃုထာအိာ်ဘၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိာ်ဒၣ်စ့ၤကဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလာအအာ်လီၤအသးဆူကစာ်ခရံာ်လာအမ့ၢ်ပုၤစီဆ့သ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤလူၤပိာ်ထွဲအခံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လာတစ့ၤန့ၣ်တၢ်ဃုထာအီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလာအတီၢ်ဒီးကစာ်ခရံာ်ဒီးပုၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အသးတီၢ်ဒီးကစာ်ခရံာ်န့ၣ်တုၤအသံတစုလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤခရံာ်ဖိအတၢ်အိာ်မူလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်သၢပတီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်အထံာ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ပုၤစံာ်ညီာ်ကွီၢ် ၇:၂-၉** န့ၣ်ဒိတၢ်ဒိတၢ်တၢ်တမံၤလီၤ.

“ဒိယုၤစံးဘၣ်စီၤကံးဒဇိာ်, ပုၤကီၢ်မုၢ်လာအအိာ်ဒီးန့ၣ်အါကဲာ်ဆိးလာယကဟ့ၣ်လီၤ ပုၤမံး ဒယာ်ဖိလာအစုပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အံာ်စရုလးကပာ်ကဖိဘၣ်ဖုးသးလာယဖိခိာ်ဒီးစံး, ယစုဒၣ်ယဲအံၤ အုာ်က့ၤခိာ်က့ၤယလီၤ. ဒီးခဲကန့ၣ်အံၤလဲကိးထီၣ်လာပုၤဂီၢ်မုၢ်အနီၢ်ပူၤ, ဒီးစံးပုၤလာအပျါတၢ်ဒီး ဘၣ်ယိာ်တၢ်န့ၣ်မံအက့ၤကဒါက့ၤ, ဒီးဟးထီၣ်လာကစာ်ကံးလးဂီၤဂီၤတက့ၢ်. ဒီးပုၤက့ၤကဒါက့ၤလာ ပုၤကီၢ်မုၢ်အကျါန့ၣ်ပုၤခံကလးခံကထိ, ဒီးအိာ်လီၤတၢ်ပုၤတကလးလီၤ.”

“ဒီးယွၤစံးဘၣ်စီကံးဒဇိၣ်, ပုၤဂီၢ်မုၢ်န့ၣ်အါကဲၣ်ဆိးလီၤ. ဒုးဟဲလီၤအိၣ်ဆူထံနံၤ, ဒီးယကမၤ ကွၢ်အီၤဖဲန့ၣ် လၢနဂီၢ်လီၤ. ဒီးဖဲဒၣ်ပုၤလၢယကစံးဘၣ်နၤ, အဝဲဒၣ်တဂၤအံၤကလဲၤဒီးနၤ, တၢ်ကမၤ အသးလၢအဝဲန့ၣ်ကလဲၤ ဒီးနၤလီၤ. ဒီးဖဲဒၣ်ပုၤလၢယစံးဘၣ်နၤ, အဝဲဒၣ်တဂၤအံၤတဘၣ်လဲၤဒီးနၤဘၣ် တဂၤလၢလၢန့ၣ်အဝဲဒၣ်န့ၣ်တဘၣ် လဲၤဘၣ်လီၤ.

“ဒီးဒုလဲၤလီၤပုၤဆူထံနံၤ, ဒီးယွၤစံးဘၣ်စီကံးဒဇိၣ်, ကယံၢ်ပုၤလၢအလုၣ် ထံလၢအပျၢ ဒ်ထွံၣ်လုၣ်တၢ် အသိးန့ၣ်အဝဲဒၣ်နဘၣ်ပၢလၢအလီၢ်တပူၤဒၣ်ကိးဂၤဒဲး, ဒီးတခီကယံၢ်ပုၤလၢအကိၣ် လီၤချးအခိၣ်ဒ်သိး, အကအိတၢ်ကိးဂၤဒဲးန့ၣ်လီၤ.”

“ဒီးပုၤလၢအလုၣ်တၢ်လၢအစုဆူအထးခိၣ်န့ၣ်ဂံၢ်ဝဲသၢကယၤလီၤ. မ့မုၢ်ပုၤအိၣ်လီၤတဲာ်တဖၣ် ခဲလၢာ်ကိၣ်လီၤအခိၣ်လုၢ်ခိၣ်ဒ်သိးအကအိထံလီၤ.

“ဒီးယွၤစံးဘၣ်စီကံးဒဇိၣ်, ယကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလုၤလၢပုၤသၢကယၤလၢအလုၣ်တၢ်န့ၣ်, ဒီး ဟ့ၣ်လီၤကွံာ်ပုၤမံးဒယၣ်ဖိလၢနစုပူၤ, ဒီးမံပုၤဂီၢ်မုၢ်ခဲလၢာ်က့ၤကဒါက့ၤတဂၤဆူအလီၢ်ဒၣ်ဝဲ, တဂၤဆူ အလီၢ်ဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ် တက့ၢ်.

“ဒီးပုၤဂီၢ်မုၢ်န့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်အိၣ်လၢအစုပူၤ, ဒီးအကွဲၤ, ဒီးတၢ်ပုၤအံၣ်စရုလးခဲလၢာ်တဂၤဆူ အဒဲ ဒၣ်ဝဲ, တဂၤဆူအဒဲဒၣ်ဝဲစ့ၣ်စ့ၣ်, ဒီးဟံးဃာ်ပုၤသၢကယၤန့ၣ်လီၤ. ဒီးပုၤမံးဒယၣ်ဖိသ့ၣ်ဒဲ အလီၢ်န့ၣ်အိၣ် ဝဲလၢ အဖီလၢာ်လၢ တၢ်ပျီပူၤလီၤ.”

ဒီးလၢမုၢ်တနၤန့ၣ်တၢ်မၤအသးလၢယွၤစံးဘၣ်အီၤ, ဂဲၤဆာထဲၣ်, လဲၤလီၤဆူပုၤသ့ၣ်ဒဲအလီၢ်ပူၤ န့ၣ်တက့ၢ်, အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယဟ့ၣ်လီၤလံလၢနစုပူၤလံ.”

ဒ်လံာ်စီဆ့အတၢ်ကွဲးအသိးစီကံးဒဇိၣ်ကဘၣ်ဃုထၢအသးမုၢ်န့ၣ်တၢ်မၤလၢအကဘၣ်မၤဝဲန့ၣ်အိၣ်သၢ ဆီလီၤ. တၢ်အံၤန့ၣ်မုၢ်ဒၣ်တၢ်အကဒုဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ခရံၣ်ဃုထၢအတၢ်အိၣ်ဖှၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအသးဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပကဃုနၢ်ပၢၢ်အီၤတက့ၢ်.

- (၁) ၃၂၀၀၀ - ပုၤနၢ်ခရံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အနီၢ်ဂံၢ်, ပကိးအဝဲသ့ၣ်လၢ, ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ကိးအီၤသ့ၣ် တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.
- (၂) ၁၀၀၀၀ - ပုၤလၢအလူၤပိာ်ထွဲအစၢ်ခရံၣ်အခံဒီး, ပကိးအဝဲသ့ၣ်လၢ, ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ဃုထၢအီၤသ့ၣ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢကဘၣ်ဒုးတၢ်ဒုးအိၣ် (၃၂၀၀၀) ဘၣ်ဆၣ်, ပုၤအသးအိၣ်လၢကဒုးတၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒၣ် (၁၀၀၀၀) န့ၣ်လီၤ. ပုၤအိၣ်တ့ၢ် (၂၂၀၀၀)အသးတအိၣ်လၢအကဒုးတၢ်အကီၢ်အဃိက့ၤဆူအဟံၣ်ဂၤစ့ၣ်ဂၤစ့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ် လၢ ကစၢ်ယွၤအဂီၢ်ပုၤ (၁၀၀၀၀) န့ၣ်အါဒဲးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အဆၢဖိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“ပုၤဂီၢ်မုၢ်န့ၣ်အါကဲၣ်ဆိးဒဲးလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ကစၢ်ယွၤမၤစီကံးဒဇိၣ်လၢကဘၣ်မၤတၢ်ဃုထၢဒ်သိးအကစ့ၤလီၤအဂ့ၢ်လီၤ. တၢ်ဃုထၢတၢ်အ ဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်ပုၤစံၣ်ညီၣ်ကွီၢ် (၇း၄-၆) န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဃုထၢတမံၤအံၤန့ၣ်မုၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအဃိ, ပုၤသးဖိလၢအအိထံဒ်သိးကစၢ်ယွၤအတၢ်ဘၣ်

အသးန့ၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲအဂၤ(၃၀၀)န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အိၣ်တွာ်ဒိအဂၤ (၉၇၀၀)န့ၣ်ဘၣ်တၢ်သမၤကွံာ်အီၤလၢကဘၣ်
ဒုးတၢ်လီၤ.

(၃) ပုၤအိၣ်တွာ်အဂၤ(၃၀၀) ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လူၤပိာ်ထွဲကစၢ်အခံဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်သးတီဒီးလီၤဂံၢ်ဒီးဖိ ကစၢ်
အလုၢ်အလၢ်သ့ၣ်တဖၣ်

အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်မူန့ၣ်လီၤကံၤဒီး, လံာ်စီဆံၣ်တဆၢလၢအမ့ၢ်, (၂တံၤမသး ၂:၃-မိဒ်န့ၣ်ဒီး, ဒီး
တၢ်နးတၢ်ဖီၣ်, ဒ်ယုၣ်ဂူးခရံၣ်အသးဖိလၢအဂ့ၤတဂၤအသိးန့ၣ်တက့ၢ်.)န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤခရံၣ်ဖိကိးဂၤဒဲး မိအလီၤကံၤဒီးသးဖိလၢအဂ့ၤတဂၤအဂီၢ်န့ၣ်ဒီးကဘၣ်ဒုးတၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်
ဘၣ်စ့ၢ်ကိးဖဲ ၁တံၤမသး ၁:၁၈-၁၉ န့ၣ်လီၤ.

**“ဖိစီၤတံၤမသးဧာ, တၢ်မၤလိာ်အံၤယဟ့ၣ်လီၤန့ၣ်, ဒ်တၢ်စံးပာ်လၢ ဝံအကျိာ်လၢနဂ့ၢ်နကျိာ်
အသိး, ဒ်သိးလၢအဃိန့ၣ်နကဒုးတၢ်ဒုးလၢအဂ့ၤ, ဒီးအိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်, ဒီးသးလၢအသ့ၣ်ညါဒၣ်တၢ်လၢ
အဂ့ၤ, လၢပုၤတနီၤနီၤပာ်ကွံာ်ဝဲသတးဒီး, လၢတၢ်န့ၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် အကဘီၤဟးဂီၤဝဲလီၤ.”**

လံာ်စီဆံၣ်တဆၢအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ, ပကဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်န့ၣ်, ဒီးသးလၢသ့ၣ်ညါဒၣ်တၢ်လၢအဂ့ၤဒီးပကဘၣ်
ဒုးတၢ်ဒီးဒုၣ်ဒါလၢအအာသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

] ပုၤတဂၤလၢလၢ်အတၢ်သးကွံာ်ဒီးအနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ဒုး

] ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ထုးဃာလၢအအိၣ်လၢပကပိာ်ကပၤတဖၣ်အတၢ်ဒုး

] လၢမ့ၢ်ကီၤလံာ်စ့ၣ်တၢ်အနီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအတၢ်ဒုး

တၢ်အတၢ်သီန့ၣ်, ပဘၣ်ထီသဒါဒၣ်အီၤလၢတၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

အခဲအံၤ ပကချူသ့ၣ်ညါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, သိဖိလၢအစ့ၤတဖုလၢအမ့ၢ်အနီၢ်ကံၤအိၣ်ထဲ (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ်ဘၣ်
တၢ်ကွဲးအီၤလၢ (လံာ်လိၣ်ဖျါ ၇:၄-၈) အပူၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံၣ်အဆၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိအါ
ဂၤ, အသးအိၣ်ဒီးတၢ်ဒုးဒီးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆံၣ်အဆၢဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤအိၣ်အါ
မံၤလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ ပကစံးကတီၤတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် တဆံးတက့ၢ်လီၤ.

**တၢ်ဂ့ၢ်အိၣ်ဆၢၣ် (၁) - လၢပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်အနီၢ်ကံၤလၢအမ့ၢ် (၁၄၄၀၀၀)
န့ၣ် စ့ၤဒိၣ်မးလၢ, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်သးခုကစီၣ်အိၣ်လံအနံၤ (၂၀၀၀)ဃုာ်ဃုာ်ဘၣ်ဆၣ်, ပုၤခရံၣ်ဖိလၢ အဘၣ်တၢ်စဲပနီၣ်ဃာ်
အီၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဒၣ်ထဲ (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ်ကမ့ၢ်တၢ်ဒိလဲၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်လၢအရ့ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤခရံၣ်ဖိအါဂၤန့ၣ်ဝဲလၢ, ပမံမ့ၢ်ခရံၣ်ဖိန့ၣ်ဒီးပုၤခရံၣ်ဖိတဂၤအသးသမူလၢအကဘၣ်ခါထီၣ်ဝဲဆူတၢ်အပ
တီၢ်သာပတီၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ် ပုၤခရံၣ်ဖိအါဂၤသ့ၣ်တဖၣ်တသ့ၣ်ညါဝဲဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်ကမၤကမၣ်
တၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, အနံၣ်(၂၀၀၀)အတီၢ်ပူၤ, ပုၤလၢအကဘၣ်တၢ်စဲပနီၣ်အီၤအိၣ်ဒၣ်ထဲ (၁၄၄၀၀၀)အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် ပကဆိကမိၣ်တၢ်ထံထံဆးဆးတက့ၢ်. ပုၤခရံၣ်ဖိလၢအလီၤကံၤဒီးကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်,
လၢအနံၣ် (၂၀၀၀)အပူၤအိၣ်ဒၣ်ထဲ (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢပုၤ (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ် ပမ့ၢ်ကံၤစ့ၤလီၤဆူအနံၣ်
(၂၀၀၀)န့ၣ်, တနံၣ်န့ၣ်ကအိၣ်ဒၣ်ထဲ (၇၂)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတဂၤစုာ်စုာ်အသးသမူအတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီကအိၣ်အ
ဂီၢ်ကဘၣ်သူတၢ်ဆၢကတီၢ်, ထဲလဲၣ်ထဲလဲၣ်န့ၣ်ပမ့ၢ်ဒုးကွံာ်ဒီးပကထံၣ်ဘၣ်, တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢအဒိၣ်အဃိာ်
န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ်ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဂ့ၢ်ကတၢၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢန့ၣ်တကးဘၣ်, တၢ်ဆၢကတီၢ်အိၣ်ဝဲတခါလၢအမ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထီၤန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ညိကွံာ်အိၤန့ၣ်အိၣ်မးအနံၣ် (၁၀၀၀)ဃၣ်ဃၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်ဒီး, တၢ်ဆၢကတီၢ်အဝဲအံၤပကိးလၢတၢ်ခဲးတၢ်နၤအနံၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤလၢအဖီခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပဘၣ်ဟံၣ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးဒီး, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကလီၤကံးဒီးကစၢ်ခရံၣ်န့ၣ်ကအိၣ်ဒၣ် (၁၄၄၀၀၀) အဂ့ၢ်န့ၣ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အပူၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဒီး, လံာ်စီဆုံတဆၢလၢအမ့ၢ်, လံာ်ရိမ့ၤ ၈:၂၉ အတၢ်ကွဲးန့ၣ်လီၤပလိာ်ဝဲလီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်အခိၣ်ဆၢၣ် (၂) - ပုၤခရံၣ်ဖိအါတက့ၢ်နာ်ဝဲလၢ, ပုၤခရံၣ်ဖိသ့ၣ် တဖၣ်မ့ၢ်သံဒီး ကလဲၤထီၣ်ဆူမ့ၢ်ခိၣ် ဘီမ့ၢ်ဒီးပုၤအဂၤသ့ၣ်တဖၣ်ကဘၣ်လဲၤလီၤဝဲဆူလရၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအ တၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဆိကမိၣ်တမံၤအံၤဆုၤပုၤဆူတၢ်ဆိကမိၣ်လၢအကမၣ်အဃိ, တၢ်လၢအနီၢ်ဂံၢ်အိၣ်ထဲ (၁၄၄၀၀၀) န့ၣ်ပကနာ်အိၤန့ၣ် ကီဒိၣ်မးလၢပဂီၢ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသိး, တၢ်ကတိၤလၢအမ့ၢ် “တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ” န့ၣ် ပသ့ၣ်ညါဒၣ်ထဲမ့ၢ်ခိၣ်ဘီမ့ၢ်အဂ့ၢ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, တမ့ၢ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးအဂ့ၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လံာ်ပုၤကွံာ်တၢ်မၤလိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကစၢ်ယွၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤခဲလၢာ်အဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁တၢ်မသး ၄:၁၀** န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲဒၣ်မ့ၢ်ပုၤအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤပုၤခဲလၢာ်, လီၤဆိဒၣ်တၢ်ပုၤလၢအစ့ၢ်က့ၤန့ၣ်က့ၤတၢ်လီၤ.”

ပကထံၣ်ကဒီးဖဲ **၁တၢ်မသး ၂:၄** န့ၣ်လီၤ.

“အဝဲဒၣ်န့ၣ်ဆာဝဲလၢပုၤကညိခဲလၢာ် ကတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအိၤ, ဒီးကသ့ၣ်ညါထီၣ် တၢ်မ့ၢ်တၢ်တီၤန့ၣ်လီၤ. ”

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ, ပုၤကညိခဲလၢာ်ကလဲၤလီၤဘၣ်ဆူလရၣ်အခါ, ပုၤကညိခဲလၢာ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂီၢ်န့ၣ်, မ့ၢ်ဒၣ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးတမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢလရၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤကတီၢ်န့ၣ်တမ့ၢ်ဘၣ်တၢ်လီၤလၢအအိၣ်ဒီးမ့ၢ်အူအိၣ်တၢ်ဒီးတၢ်နးတၢ်ဖှိၣ်ဘၣ်. အိၣ်ဒၣ်ထဲတၢ်သံတမံၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤကညိခဲလၢာ်ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလၢတၢ်လီၤဖဲန့ၣ်ဒီးကဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ် **လိာ်ဖျါ ၂၀:၁၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပီၣ်လဲၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤသံအိၣ်လၢအပူၤ, ဒီးတၢ်သံဒီးပုၤပုၤန့ၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်ပုၤသံအိၣ်လၢအပူၤ, ဒီးအဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်စံၣ်ညီၣ်အိၣ်ဒ်အတၢ်မၤတဖၣ် အသိးန့ၣ်, တကဒီးတကလီၤ.”

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤကညိခဲလၢာ်ကဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအဂ့ၢ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ, **၁ကရံၣ်သး ၁၅:၂၂** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒ်ပုၤခဲလၢာ်သံဝဲလၢစီၤအဒၣ်အပူၤအသိးန့ၣ်, ပုၤခဲလၢာ်ကဘၣ်တၢ်မၤမူထီၣ်က့ၤ

အီလောခရံအပူ၊ ဒ်န့အသီးလီ.

တၢ်လၢ၊ ကစၢ်ယွၤအတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ၊ အတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်အကရူၢ်ကရူၢ်လီၤ.

] တၢ်လၢသိဖိလၢအစ့ၤတဖုန့ၣ် ကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကဟုကညီၢ်သ့ၣ် တဖုန့ၣ်လီၤ.

] ပုၤကညီၢ်အါဂၤကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘၣ်ဃးဒီးမူခိၣ်အကလူးအတၢ်ကဟုကညီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤစီဆုံလၢသိသ့ၣ်တဖုဒီး, ပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခဲလၢကမၤန့ၢ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ် အ တၢ်ဘၣ်ထွဲန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, ကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူၣ်တၢ်ဖးလၢအမ့ၢ် တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤခဲလၢကအကျါ, မ့ၢ်ဒၣ်သိဖိလၢ အစ့ၤတဖု, အနီၣ်ဂံၢ်အိၣ် (၁၄၄၀၀၀)န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤအဂ့ၤကတၢ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိ တၢ်ဂ့ၢ်တဖုန့ၣ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်လၢလံာ်စီဆုံအတၢ်ကွဲးအသီးန့ၣ်, ပထံၣ်ဘၣ်ဂ့ၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဘၣ်ဒီး, တၢ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်လဲၤဒၣ်လၢအဂ့ၢ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်ဆၢၣ် (၃) - တၢ်လၢပုၤအံၣ်စရုလးအဒုၣ်(၁၂)ဒုၣ်အံၣ်န့ၣ်, မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးပုၤအံၣ်စရုလးလၢအ မ့ၢ်နီၣ်ခိအတၢ်ဘၣ်ထွဲအဒုၣ်(၁၂)ဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်ဆိကမိၣ်လၢပုၤအါ ဂၤ အဂီၢ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တမံၤအံၣ်န့ၣ်ပုၤအါဂၤတူၢ်လိာ်ဝဲဒၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအယိလဲၣ်န့ၣ်, လၢလံာ်လီၣ်ဖျါ ၇:၄-၈ အတၢ် ပာ်ဖျါဘၣ်ဃးဒီးပုၤအံၣ်စရုလးအဒုၣ် (၁၂)ဒုၣ်အဂ့ၢ်အယိလီၤ.

ဘၣ်ဆၢၣ်လၢ ၁မိၤရှု (၄၉)အတၢ်ပာ်ဖျါဘၣ်ဃးဒီးပုၤအံၣ်စရုလးအဒုၣ်(၁၂)ဒုၣ်န့ၣ်တလီၤပလိာ်အသးဒီး လံာ်လီၣ်ဖျါ (၇:၄-၈) န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

လၢလံာ်လီၣ်ဖျါအဆၢဒိၣ်(၇)န့ၣ် “ဒၣ်” အဒုၣ်န့ၣ်တပာ်ဖျါဝဲဘၣ်ဒီး, ဘၣ်တၢ်ဆိတလဲကွံာ်အီၤလၢ, “မနုၤရှု” အဒုၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ ပုၤအံၣ်စရုလးလၢအဘၣ်တၢ်စဲပနီၣ်ဃာ်အီၤတဖုန့ၣ်, ဒ်သီးလံာ်လီၣ် ဖျါ (၇:၄)အတၢ်ပာ်ဖျါအသီး, တမ့ၢ်ပုၤအံၣ်စရုလးလၢအလီၤစၢၤလၢစီၤအါတြၢဟၣ်, စီၤယၤကိာ်သ့ၣ်တဖုန့ၣ်ပ ထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်စဲပနီၣ်ဃာ်တၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒၣ်လၢကစၢ်ယွၤအပုၤအံၣ်စရုလး, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, ပုၤအံၣ်စရုလးလၢ အဘၣ်ဃးဒီးနီၣ်သးတကပၤန့ၣ်လီၤ.

“ကလၢတံ ၆:၁၆ -ဖဲဒၣ်ပုၤလၢအလဲၤဝဲဒၣ်တၢ်ဘျၢအံၤ အသီးတဖု, မံတၢ်ဃုတၢ်ဖိ တၢ်သး ကညီၢ် ကအိၣ်လၢအလီၤ, ဒီးလၢယွၤအအံၣ်စရုလးအလီၤတက့ၢ်.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. လံာ်စီဆုံအတၢ်ပာ်ဖျါလၢအမ့ၢ်ပုၤအံၣ်စရုလးအံၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်နီၣ်သးတကပၤအပုၤအံၣ်စရုလးဖိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, နီၣ်သးတကပၤလၢအမ့ၢ်စီၤအါတြၢဟၣ်အဖိသ့ၣ်တဖု, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အ တၢ်အိၣ်ဖျိန့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးပုၤသ့ၣ်တဖုလၢ အနီၣ်ဂံၢ်အိၣ် (၁၄၄၀၀၀)အဂ့ၢ်န့ၣ်ပနၢ်ဟံၣ်အယိ, ပကလဲၤကဒီးဆူ, ကစၢ် ယွၤအပုၤအံၣ်စရုလးလၢအမ့ၢ်နီၣ်သးတကပၤန့ၣ်, ဘၣ်မနုၤတၢ်သူအီၤဒ်သီးအကဒုအသီးန့ၣ်လၢနီၣ်ခိတကပၤအပုၤ အံၣ်စရုလးတဖုအမံၤန့ၣ်လဲၣ်. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သံကွၢ်အံၣ်န့ၣ်, တၢ်စံးဆၢတဒီအိၣ်ဝဲလၢလံာ်အုးဖးစူး ၁:၄

နဲ့လီ။

“ဒ်အယုထာပုလကအဝဲဒ်အပူ လာဟီၣ်ခိၣ်အခိၣ်ထံးတချးကဲထီၣ်ဒ်းဘၣ်, ဒ်သီးပကစီဆုံ. ဒီးတသံၣ်သူဖီၣ်ကျၢ်ဘၣ် လာအမဲၣ်ညါ, လာတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံအပူ အသီးလီ။”

တသံၣ်သူဖီၣ်ကျၢ် = တၢ်ဟံတၢ်ကမၣ်လာအလီၤအလီၤတအိၣ်ဘၣ်

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံတဆာအံၤန့ၣ်, မ်ပကဆိကမိၣ်တၢ်ဒိၣ်ဒိၣ်ယီၤတက့ၢ်. တချးလာကစၢ်ယွၤတုလီၤ ဟီၣ်ခိၣ်န့ၣ်, အဝဲအတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဟံလာပု (၁၄၄၀၀၀) အဖုအတၢ်ရံၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤအဝဲအံၤလီၤကမၣ် ကမၣ်ဒီးမ့ၢ်စ့ၢ်ကီးတၢ်အနီၣ်ကီၢ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်ပု (၁၄၄၀၀၀) အံၤန့ၣ်တမ့ၢ်တၢ်စာဃာ်လာနီၣ်တဂၤစုၣ်စုၣ်ကီးဘၣ်, တဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သ့ၣ်ညါ ဆိအဂ့ၢ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်.

ဘၣ်ဃးဒီးပုတဖုလာအဘၣ်တၢ်ဃုထာအိၣ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်အတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဆူကစၢ်အပူန့ၣ်အိၣ်ဒီး တၢ်သ့ၣ်ညါဆိလီၤ.

ပုအဖုအံၤကဘၣ်မ့ၢ်ပုလာအလီၤဆိသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်အဝဲအံၤမ့ၢ်ဒ်ကစၢ်ယွၤအတၢ်တုလီၤလးတမံၤ လီၤ. ပုသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီး, အဖိခွါလာအိၣ်ထဲတဂၤဇိၤအဂီၢ်, တလးမူးပိာ်မုၢ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

တၢ်ဃုထာဒီးတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢကစၢ်ခရံၣ်အပူန့ၣ်ဒ်သီးကလာထီၣ်ပုထီၣ်အဂီၢ်, တၢ်ဆာကတီၢ်လာ အလာအလီၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒ်အလာအပုလီၤ. ပုတဖုအံၤ, ဘၣ်တၢ်သိၣ်လိ စ့ၢ်ကီးအဝဲသ့ၣ်လာကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသီးလံာ်စီဆုံအဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ ၁၁၉:၁၀၅ – နကလုာ်အထါန့ၣ်မ့ၢ်မုၢ်အူဒါတဖျၢၣ်လာယခိၣ်အဂီၢ်, ဒီးတၢ်ကပီၤတဖျၢၣ်လာယကျဲၤအဂီၢ်လီၤ.) ပက ထံၣ်ဘၣ်စ့ၢ်ကီးလာလံာ်ရီမုၢ် ၁၅:၄ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဖဲဒ်တၢ်ကွဲးအသးတဘီလာ်လာ်န့ၣ်, ဘၣ်ကွဲးအသးလာပဘၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီ အဂီၢ်, ဒ်သီး တၢ်ဝံသးစူၤ, ဒီးတၢ်မၤမုၢ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကွဲးအသးတဖၣ်အတးဒီး, ပကအိၣ်ဒီးတၢ်မုၢ်လာ် လီၤ.”

လာတၢ်န့ၣ်အယီ, ပုခရံၣ်ဖိအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖု, ကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်တၢ်လာ, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီၤအပူ အဂ့ၢ်န့ၣ်, မၤသးဒ်သီးပုအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ် တၢ်လဲၤအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အစီၤန့ၣ်မၤသးဒ်သီး တၢ်အကဒုန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **၁ကရံၣ်သူး ၁၀:၁၁** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးတၢ်န့ၣ်တဖၣ်ခဲလာ်မၤအသးလာအဝဲသ့ၣ်အလီၤ, ဒီးကဲလာတၢ်အဒိအတံာ်, ဒီးအိၣ်ကွဲး အသးလာ ပဝဲဒ်, လာတၢ်အစီၤကတၢ်ဟဲဘၣ်အီၤအဂီၢ်, ဒ်သီးပကဘၣ်တၢ်သိၣ်က့ၤသီက့ၤန့ၣ်လီၤ.”

တၢ်မၤအသးလာပုအံၣ်စရုလးဖိသ့ၣ်တဖၣ်အစီၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်ဒိတၢ်တံာ်ဒီးတၢ်အကဒုသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်အဒိအတံာ် – တၢ်လာပုယုဒါဖိအပိာ်ခွါန့ၣ်အဘၣ်ဟံးန့ၢ်တၢ်ကူးတရံၣ်ကီးဂၤဒဲးလီၤ. (၁မိၤၤ ၁၇:၁၄) ဘၣ် ဆၣ်လာတၢ်သးလုကစီၣ်အစီၤအပူန့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူးတရံၣ်အခိပညီန့ၣ်, ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ရီမုၢ် ၂:၂၀-၂၉** န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်, တမ့ၢ်ဘၣ်ပုယုဒါဖိဘၣ်, ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျါလာတၢ်ဖံးတၢ်ညၢၣ်, တမ့ၢ် ဘၣ်တၢ် ကူးတရံးဘၣ်. မ့ၢ်ပုယုဒါဖိမ့ၢ်တၢ်အိၣ်ခူသ့ၣ်, ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်လာလံာ်အဖျၢၣ်ဘၣ်. ဒီးအတၢ် စံးထီၣ်ပတြၢၤတဟဲ ဘၣ်လာပုကညီဘၣ်, မ့ၢ်လာယွၤလီၤ.”

လာတီနုအပိ၊ နီခိအတီဘဉ်ထွဲလာအမုာ်ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်နုဉ်မုာ်ဒဉ်တီအကဒုလာ၊ နီသး တကပု အတီဘဉ်ထွဲလာအမုာ်ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်လီ။

လံာ်ရီမုာ် ဘး၁၆၊ အဂုာ်ဒံအံ၊ ယမဲာ်တဆုးဘဉ်လာခရံာ်အတီသးခုကစီဉ်ဘဉ်။ အဂုာ်ဒံအံ၊ မုာ်ယုအစီအကမီလာ တီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုကယံာ်ပုလာအစုာ်ကုနုာ်ကုတီကီးဂါဒဲးအဂီ၊ ပုယုဒဖိ လီလာ အဆိ၊ ဒီးပုယုဒလုဉ်ဖိစုာ်ကီးလီ။

ဒ်လံာ်စီဆု လာအဖိခိဉ်အတီပာ်ဖျါအသိး၊ တီလာတီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုကယံာ်ပုလာအတီသးခုကစီဉ်နုဉ် ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်မုာ်တီခွဲးတီယာ်အဆိကတီနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ တီနုဉ်တဖဉ်ဝံမးကယံာ်ပုလာ အစုာ်ကုအီကီးဂါဒဲး နုဉ်ကလူပိာ်ထွဲအခံလီ။

မုာ်ဝဲလီ။ ဘဉ်ဘးဒီးမုဉ်ဘီမုာ်အတီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုမုာ်ဂု၊ တီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုဘဉ်ဘးဒီးဟီဉ်ခိဉ်တက ပုမုာ်ဂု၊ တီခံမံအဂီနုဉ်ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်မုာ်တီအခွဲးအယာ်အဆိအတီနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ။ လာတီနုဉ် အပိ **လံာ်မးသဲ ၁၅:၂၄** အတီကွဲးနုဉ်အိဉ်ဒံအံလီ။

“ဒီးစံးဆာတီဒီးစံးဝဲဒဉ်၊ တီမာလီယဟဲထဲဆုသီလာအဟါမာ်၊ အံဉ်စရုလးအပုယဟံဉ် ဖိအအိဉ်ဇီလီ။”

ဒ်သိးလံာ်စီဆုတဆာအံအတီကွဲးအပိ၊ ပတီဆိကမိဉ်အိဉ်ထီဉ်လာ၊ တီလာကစာ်ယုဉ်ဂူးနုဉ်၊ ကွါမဲာ် တီတခီတါဆုပုအံဉ်စရုလးအဂီလီနုဉ်လီ။ ဘဉ်ဆဉ်တမုာ်ဒ်နုဉ်ဘဉ်။

ဘဉ်ဘးဒီးနီသးအတီဘဉ်ထွဲပုယုဒဖိအတီအိဉ်ဖိဉ်အဂီနုဉ်ဘဉ်တီကီးအီဒီးဘဉ်တီကွဲးကညး နုဉ်အီလာအဆိကတီနုဉ်မုာ်ဒဉ်ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်လီ။ တီကွဲးကညးနုဉ်စးထီဉ်ဖဲကစာ်ယုဉ်ဂူးဟံးနုဉ် တီဒီးဘျာထံဝံတီဆာကတီအိဉ်မးနွံနုဉ်ယဉ်ယဉ်နုဉ်လီ။ တီသုဉ်တဖဉ်နုဉ်မုာ်ဒဉ်ပုယုဒဖိအဂီနုဉ်လီ။ (ဘဉ်ဘးဒီးတီဂုာ်အံနုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်ကဒီးဖဲတီမလီ(၂၈)လာအမုာ် The keys to Time Prophecy -70 weeks.နုဉ်လီ။)

ဘဉ်ဆဉ်တီအခွဲးအယာ်အိဉ်လာပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်အဂီနုဉ်သကွ၊ ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်အါတကွါတ နုဉ်ခရံာ်နုဉ်ပထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **လံာ်ရီမုာ် ၉:၂၇** နုဉ်လီ။

“ဒီးစီယဂျါယကီးပသုထီဉ်ဝဲလာအံဉ်စရုလးအဂုာ်။ ပုယုဒဖိအတီဂံာ်အါနုဉ်သကွ ဒ်ပီဉ်လဲဉ်အမဲးအဟီဉ်အသိးဘဉ်ဆဉ်ဒီး၊ တီအဘျဉ်ကတုလာတီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုအီလီ။”

မုာ်ဝဲလီ။ ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်အိဉ်ထဲအနီဉ်ကံဉ်စုာ်ကုသုဉ်တဖဉ်၊ ဘဉ်တီကီးအီဒီးအဝဲသုဉ်တူာ်လိာ်တီ သးခုကစီဉ်ဘဉ်ဆဉ်၊ ပုယုဒဖိသုဉ်တဖဉ်အါတကွါတီအံနုဉ်လီ။

အခဲအံတီလာ “တီအုဉ်ကုဒီဉ်ကု” အခီပညီနုဉ်မုာ်တီမနုဉ်လဲဉ်။

“တီအုဉ်ကုဒီဉ်ကု” အိဉ်ခံမံနုဉ်မုာ်ဒဉ်ကစာ်ယုအတီကုဉ်တီဖးလီ။ တမံနုဉ်မုာ်ဒဉ်တီသးခုကစီဉ် အစီအပူတီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုဘဉ်ဘးဒီးမုဉ်ဘီမုာ်ဒီး၊ အဂုတမံနုဉ်မုာ်ဒဉ်၊ ဖဲကစာ်ယုဉ်ဂူးကပတီလာဟီဉ်ခိဉ် အဘီအမုာ်အပူလာအမုာ်အနုဉ် (၁၀၀၀)အပူလာဘဉ်ဘးဒီးဟီဉ်ခိဉ်တကပုအတီအုဉ်ကုဒီဉ်ကုနုဉ်ကလူ ပိာ်ထွဲအခံလီ။ (လံာ်ယီဟဉ် ၁၁:၂၅,၂၆, လံာ်ယီဟဉ် ၁၀:၁၄-၁၆)

လာတော်နှင့်အပေါ်၊ တော်လာ“တော်အုတ်ကူခိတ်ကူ”အံ့နှင့်မှားဒ်တော်အုတ်ကူခိတ်ကူဘဉ်ဃးဒီးမူခိတ်ဘီမုာ် နှံ့မှားဒ်တော်အဆိကတော်တမံလီလီနှင့်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ **လံာ်စုာ်တြီ ၂:၃** နှံ့လီလီ.

“ပမုာ်ပာ်တော်အုတ်ကူခိတ်ကူဒ်ထဲထဲအံ၊ လာတော်နီတမံဘဉ်ဒီး၊ ပကယုာ်ပူဖျဲဒ်လဲဉ်. အဝဲ နှံ့ ပကစာ် စံးဘဉ်တဲဘဉ်ဝဲလာအခိတ်ထံး၊ ဒီးပုလုာ်အနာ်ဟူဝဲတဖဉ်နှံ့၊ မးကံမးကျာ်ကူဒီးပုလုာ် လီလီ.”

လံာ်စီဆံ့အဆာဖိလာဘဉ်တော်ကွဲးအီအံ့နှင့်၊ မှားဒ်တော်ကွဲးသုဉ်ညါတော်ဆူပုယုာ်ဒ်ဖိအအိဉ်နှံ့ပဘဉ်သုဉ် ညါပာ်စာ်လီလီ. ပုယုာ်ဒ်ဖိလာအမှားနီခိတ်အတော်ဘဉ်ထွဲတဖဉ်လီလီ. ဘဉ်ဆဉ်ပုလုာ်သုဉ်တဖဉ်နှံ့၊ ဘဉ်ဃးဒီးတော်အခွဲး အယာ်အံ့နှင့်တူာ်လိာ်ဒ်ဝဲစုာ်လီလီ.

လာတော်နှင့်အပေါ်၊ ဘဉ်ဃးဒီးပုလုာ်အံဉ်စရုလးဖိလာအဂုာ်အဂုာ်သုဉ်တဖဉ်အတော်အိဉ်မူနှံ့ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **လံာ်ရီမုာ် ၁၁:၇-၈** နှံ့လီလီ.

“မးသးဒ်နှံ့ဒီးမှားဒ်လဲဉ်. တော်လာအံဉ်စရုလးဃုဝဲနှင့်၊ တချုးနုာ်ဘဉ်ဝဲဘဉ်. မုမုာ်ပုလုာ် တော်ဃုထာအီ နှံ့ချုးနုာ်ဝဲ၊ ဒီးပုလုာ်ဘဉ်တော်ခံးနုာ်အီလီလီ. ဒ်တော်ကွဲးအသးနှံ့၊ ယုာ်ဟုဉ်လီအီလာ အသးမံခွဲး၊ ဒီးအမဲာ်လာအတ ထံဉ်ဘဉ်တော်ဘဉ်၊ ဒီးအနာ်လာအတနာ်ဟူဘဉ်တော်ဘဉ်၊ တုာ်မုာ်မဆါတနံး အံးလီလီ.”

မှားဝဲလီလီ. တော်လာပုလုာ်အံဉ်စရုလးတဖဉ်နှံ့ကွာ်လံာ်ဒ်မှားရံယုာ်ဒီးတော်အဘီအမှားလာစီအတြီဟုဉ် အတော်စံးပာ်တဖဉ်၊ ကလာထီဉ်ပုာ်ထီဉ်အဂုာ်နှံ့လီလီ. ဘဉ်ဃးဒီးပုလုာ်အံဉ်စရုလးအဒုဉ်အိဉ်ခံခါလာအမှား၊ နီသးတကပအ ဒုဉ်အတော်ဘဉ်ထွဲဒီးဟီဉ်ခိတ်အသးသမူအတော်ဘဉ်ထွဲနှံ့အဝဲသုဉ်တဖဉ်တသုဉ်ညါဘဉ်ဝဲအပေါ်၊ အဝဲသုဉ်တဖဉ်ကွာ် လာဒ်၊ စီအတြီဟုဉ်အဒုဉ်ထာအတော်ဆိဉ်ဂုာ်နှံ့လီလီ.

တော်ကဟုကညီဘဉ်ဃးဒီးနီသးတကပနှင့်ကဂုာ်နှံ့ဒ်ဟီဉ်ခိတ်အတော်ကဟုကညီနှံ့လီလီ. ဘဉ်ဆဉ် ပုလုာ်သုဉ်တဖဉ်နှံ့ နုာ်ဟံဒ်တော်ထဲဟီဉ်ခိတ်အတော်ဘဉ်ထွဲနှံ့ ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ လံာ်လုာ်ကဉ် ၂၄:၂၁ ဒီးလံာ်မးတော် ၁:၆ နှံ့လီလီ.

“လံာ်လုာ်ကဉ် ၂၄:၂၁ - ဒီးပမုာ်လံာ်တုာ်လာအဝဲဒ်မှားပုလုာ်အအုတ်ကူခိတ်ကူအံဉ်စရုလး လီလီ.”

“လံာ်မးတော် ၁:၆ - မးသးဒ်နှံ့ဒီး အဝဲသုဉ်အိဉ်ဖိဉ် ရီဖိဉ်ဝံးဒီး၊ သံကွာ်အီဒီးစံးဝဲဒ်၊ ကစာ်ဇာ၊ မုာ်နကဟုဉ်လီကူ ဘီမုာ်လာအံဉ်စရုလးခဲကနံဉ်အံးဇါ.

ပုလုာ်သုဉ်တဖဉ်နှံ့ ဘဉ်ဃးဒီးနီသးအတော်ကဟုကညီလာအမှား “ဆဉ်ဖိသုဉ်တဖဉ်လာမူခိတ်အပူ” အဂုာ် နှံ့အတော်နုာ်ဟံတော်တအိဉ်ဘဉ်.

လာတော်နှင့်အပေါ်၊ တော်အနီဂံာ်လာအမှား (၁၄၄၀၀၀)အကီနှင့် ကစာ်ယုာ်ကီးနုာ်အီလာပုလုာ်လုာ်သုဉ်တဖဉ် အဂုာ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ၊ **လံာ်ရီမုာ် ၉:၂၄** နှံ့လီလီ.

“ပဝဲဒ်အံ၊ လာအကီးနုာ်ပုလုာ်၊ ထဲပုလုာ်ဒ် ဖိအကျါဇါတမုာ်ဘဉ်၊ မုာ်ပုလုာ်လုာ်တဖဉ်စုာ်ကီးဒီး၊ စံးတော်အလီအိဉ်ဒ်လဲဉ်.”

လာတော်နှင့်အပိ၊ တော်ဗုထာတော်အံ့နှင့်မှီစွာကီးလာပုကလုာ်သုာ်တဖာ်လာဟီာ်ခိာ်ဒီဘုာ်ညါအဂုာ်နှင့် ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ၊ **လံာ်လီာ်ဖျါ ၅:၉** န့ာ်လီာ်.

အဂုာ်ဒ်အံ၊ နဒီးသံနသး၊ ဒီးနပုကုာ်ပုကုာ်လာနသ့ာ်၊ လာယွာ်အဂီာ်လာကယံာ်ပုကုာ်အုာ်၊ ဒီးပုကတီာ်တော်အကျိာ်အကလုာ်ကလုာ်၊ ဒီးကယံာ်ပုကီာ်မုာ်၊ ဒီးကယံာ်ပုကအကလုာ်တဖာ် အကျါလီာ်.”

ပုကသုာ်တဖာ်နှင့် ကကဲထီာ်စွာကီး၊ ပုကလုာ်အသီတကလုာ်အဂုာ်နှင့်ပကထံာ်ဘာ်ဖဲ **၁ပုးတရူး ၂:၉** န့ာ်လီာ်.

“မုမုာ်သုာ်သုာ်အံ၊ သုမုာ်တော်အစာအသ့ာ်လာ အဘာ်တော်ဗုထာအီ၊ ပုကလုာ်တော်အဒိာ်စီပ၊ ပုကစီဆုာ်တကလုာ်၊ ပုကီာ်မုာ်လာတော်ပုကုာ်အီ၊ ဒ်သီးသုကလီာ်ဖျါထီာ် ပုကလာအကီးန့ာ် သုလာတော်ခံးဆု တော်ကပီလီလးအပူတဂ၊ အတော်ဂုာ်တော်ဝါန့ာ်လီာ်.”

မုာ်ဝဲလီာ်. တော်လာ၊ ပုကစီဆုာ်တကလုာ်နှင့်မုာ်ဒ်ကစာ်ယွာ်အပုကအံာ်စရုလးအပိ၊ ဘာ်တော်ဒိလီအီလာနီာ် ခိတကပအတော်ဘာ်ထွဲလာအမုာ် ပုကအံာ်စရုလးဒ်တော်ပနီာ်အသီးန့ာ်လီာ်.

တော်ခံမံအံအတော်လီပလိာ်အသးအိာ်အါမံလီာ်. ဘာ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်အံန့ာ် ပကချုသုာ်ညါဘာ်အီတ ဆံးတကွာ်န့ာ်တကွာ်.

၁. စီပစီပရုလီမံဆူးကွံာ်အသးအလီခံန့ာ် အံာ်စရုလးအကီာ်လီဖးလိာ်အသးခံခါန့ာ်လီာ်.

ပုကအံာ်စရုလး	ပုယုဒါ
(ကလံးစီး)	(ကလံးထံး)
အုာ်အိာ် (၁၀) ခုာ်	အုာ်အိာ် (၂) ခုာ်
ဝုာ် - ရှမာ်	ဝုာ် - ယရုရုလုာ်

ကစာ်ယွာ်အတော်ဆိာ်ဂုာ်ဆိာ်ဝါလာပုယုဒါအဖီခိာ်န့ာ်အါန့ာ်ဒီးပုကအံာ်စရုလးဖိန့ာ်လီာ်. (ဒ်သီးပုထူးပုကတီာ်န့ာ်အိာ်ဒီးအဒီပုာ်တော်ယံာ်ဂအသီး၊ တော်ဒိတော်တံာ်ဘာ်ဃးဒီးပုထူးပုကတီာ်ဒီးစီပလါစရူး အဂုာ်နှင့်တော်လာပုယုဒါန့ာ်မုာ်ဒ်စီပလါစရူးအကဒုလီာ်.)

တော်အကဒုဘာ်ဃးဒီးနီာ်သးအတော်ဘာ်ထွဲပုကအံာ်စရုလးန့ာ်မုာ်တော်မနုာ်လဲာ်. တော်အဝဲအံန့ာ်မုာ်ဒ်တော်ဆာကတီာ်ဖဲ တော်အိာ်ဖျိာ်ဘာ်တော်ဘိသီထီာ်ကွာ်ဒီးမဂုာ်ထီာ်ကွာ်အသးအဆာက တီာ်န့ာ် ကဲထီာ်တော်လီပလီပလီခံခါန့ာ်မုာ်ဒ်ဒ်တော်အကဒုန့ာ်လီာ်.

ပုရီမုာ်ကုာ်သိာ်လး	ဒီး	ပုပရိာ်တဲးစတး
(ပုလာအအါတဖု)		(ပုလာအစုာ်တဖု)

မုာ်ဝဲလီာ်. ပုကသုာ်တဖာ်နှင့်မုာ်ဒ်ပုလာအပုကသုာ်ညါတော်လာလံာ်စီဆုာ်အတော်ကွဲးသုာ်တဖာ်အပူအသး ဆူာ်ဒိာ်မးအပိ၊ ကစာ်ယွာ်အတော်ဆိာ်ဂုာ်န့ာ်လီာ်ဘာ်ဆူပုပရိာ်တဲးစတးအလီန့ာ်လီာ်.

တော်လာပုကအံာ်စရုလးသုာ်တဖာ်အိာ်ခံမံဒီး၊ တာတမံန့ာ်မုာ်ဒ်ပုလာအပာ်မအသးဒ်ပုကအံာ်စရုလး ဒီး၊ ခံမံတမံန့ာ်မုာ်အံာ်စရုလးအနီာ်ကီာ်သုာ်တဖာ်န့ာ်လီာ်. (ဘာ်ဃးဒီးတော်ဂုာ်အံန့ာ်ဘာ်ဃးဒီးပုတဂစုာ်စုာ် အတော်ဘာ်ထွဲလီာ်.) ဒ်န့ာ်အသီးမုာ်မခါတနံအံစွာ်ကီး၊ နီာ်သးအတော်ဘာ်ထွဲပုကအံာ်စရုလးန့ာ်အိာ်စွာ်ကီးခံကလုာ်

လီ၊ ပုလုအပတ်မအသးဒ်ပုလုခရံဖိတဖုဒီးပုလုခရံဖိလုအနီကီနီနီအိဉ်စွာကီးလီ၊

၂. ဒ်သီးပုလုအိဉ်စရုလးအဒုဉ် (၁၂)ဒုဉ်နီဉ် လီ၊စာလုစာလုကီဉ်အဖိခွါ(၁၂)ဒုဉ်အသီး, နီသးအပုလုအိဉ်စရုလး (၁၂)ဖုနီဉ်လီ၊စာဒုဉ်လု ကစာယုဉ်ဂူးအပုလုတံဃာဖိ (၁၂)ဂုနီဉ်လီ၊

ဘဉ်ဃးဒီးတံဃာဂံအံနီဉ်ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်အူးဖူးစူး ၂:၂၀ နီဉ်လီ၊

“ဒီးတံဃာထီဉ်သုလုပုလုတံဃာဖိ, ဒီးဝံသုဉ်တဖုဉ်အခိဉ်ထံးအဖိခိဉ်, ဒီးယုဉ်ဂူးခရံ အကစာဒုဉ်ဝဲမုာ်ဟံဉ်အသနာဉ်အခိဉ်ထံးလီ၊”

မုာ်ဝဲလီ၊ ပုလုတံဃာဖိသုဉ်တဖုဉ်နီဉ် ဘဉ်တံဃာဒီလီ၊အဝဲသုဉ်လု, ဝုာ်အခိဉ်ဒုအခိဉ်ထံးနီဉ် ပကထံဉ်ဘဉ်ဖဲ, လံာ်လီဉ်ဖျါ ၂၁:၁၄ နီဉ်လီ၊

“ဒီးဝုာ်အခိဉ်ဒုနီဉ်, အိဉ်ဒီးအခိဉ်ထံးတဆံခံတီ၊ ဒီးသိဖိအပုလုတံဃာဖိတဆံခံဂအမံအိဉ်လုအလီလီ၊”

လံာ်စီဆုတဆာအံးဘဉ်ပုလု, ဝုာ်ယုဂုလုလုဉ်အသီအဝုာ်နီဉ်လီ၊ ဝုာ်နီဉ်အိဉ်လွံဒီးတခီနီဉ်အိဉ်ဝဲ, စတုဒ်အုာ်တကလးခံကထိဒ်သီးသီးလီ၊ (12000 Furloms)

“လံာ်လီဉ်ဖျါ ၂၁:၁၆ - ဒီးဝုာ်အိဉ်လွံဒီ, ဒီးအထီ, ဒီးအဒိဉ်ဃီ, အိဉ်ဝဲတုာ်သီးသီးလီ၊ ဒီးထီဉ်ဝုာ်လုနီဉ်ထီဉ်ဘိ, ဒီးအထီ, ဒီးအဒိဉ်ဃီ, ဒီးအကစီထီဉ် မုာ်စတုဒ်အုာ် တကလးခံကထိ ဒ်သီးသီးလီ၊

မုာ်ဝဲလီ၊ ဝုာ်တဖျါအံအိဉ်ဒီးအထီ, အဒိဉ်ဃီ, ဒီးအကစီထီဉ်ဝဲဒုဉ် စတုဒ်အုာ်တကလးခံကထိဒ်သီးသီးလီ၊ လုတံဃာနီဉ်အဃိ အကနုနီဉ်ကအိဉ် (၁၂)ခါနီဉ်ပထံဉ်ဘဉ်လီ၊

$$\text{အကနု } ၁၂ \times ၁၂၀၀၀ = ၁၄၄၀၀၀$$

လုတံဃာနီဉ်အဃိ တံဃာသုဉ်တဖုဉ်နီဉ် မုာ်ဒုဉ်ကစာယုဉ်ဂူးခရံအတံဃာအိဉ်ဖိဉ်, ဘဉ်ဃးဒီးမုခိဉ်ဘိမုာ်အတံဃာဟတံဃာဒုဉ်အတံဃာပုဉ်ဒ်တံဃာနီဉ်တမံလီ၊ ဝုာ်အဝဲအံမုာ်ဒုဉ်ကစာယုဉ်ဂူးအတံဃာဟတံဃာဒုဉ်, ဒ်ပစံးတံဃာအသီး, ဟီဉ်ခိဉ်သုဘုဉ်တဘုဉ်အမုခိဉ်အသီနီဉ်လီ၊

၃. တံဃာလုပုလုတကလုဉ်အံနီဉ်ဘဉ်တံဃာကီးအီအဝဲသုဉ်လု, ပုလုအိဉ်စရုလးဖိနီဉ်မုာ်အကဲထီဉ်အသးဒ်လဲဉ်နီဉ် ပကချုသုဉ်ညါဘဉ်အီတက့ာ်၊

လံာ် ၁မိဂူ ၃၂:၂၄,၂၈ - ဒီးစီယုကီဉ်အိဉ်လီတဲာ်တဂဃီ, ဒီးပုလုကညီတဂကနီဒီးအီတုမုာ်ဆုဉ်ဝါထီဉ်လီ၊”

“ဒီးစံးဝဲဒုဉ်, တံဃာကီးလုဘဉ်နမံလု စီယုကီဉ်ဘဉ်. မုာ်စီအိဉ်စရုလးတခီလီ၊ အဝုာ်ဒ်အံ, နမာ ပဒိဉ်နသးဒီးယုဒီးပုလုကညီ, ဒီးနမာဃဉ်တံဃာလီ”

မုာ်ဝဲလီ၊ အဝဲကနီတံဃာဒီးပုလုတဂတုမုာ်ဆုဉ်ဝါထီဉ်ဒီးမနုအီလီ၊ လုတံဃာနီဉ်အဃိ, စီယုကီဉ်အမံနီဉ်ဘဉ်တံဃာဆိတလဲကွံာ်အီဆု စီအိဉ်စရုလးဒီးအခိဉ်ညီနီဉ်မုာ်ဒုဉ်ပုလုအမနုကစာယုဒီးပုလုကညီ, ဒ်ပစံးတံဃာအသီး, ပုလုအမနုတံဃာလီ၊

ဒ်နီဉ်အသီးတံဃာလုနီဉ်သးတကပအတံဃာဘဉ်ထွဲလုအမုာ်ပုလုအိဉ်စရုလးစွာကီး, ကမနုတံဃာဒ်သီး

စီအံ့စုံစရလးအသီးန့ၣ်လီၤ.

မုၢ်တနၤ

ဘၣ်ဃးဒီး “မုၢ်တနၤ” န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်ဝံယရှါယၤ ၆၀:၂ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တၢ်ခဲးကလုာ်ဘၢဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ခဲးသူပုၤကလုာ်တဖၣ်လီၤ. မ့မ့ၢ်ယွၤကထီၣ်ဘၣ် နၤ, ဒီးအလၢကပီၤ ကအိၣ်ဖျါလၢနလီၤလီၤ.”

လံာ်စီဆုံတဆၢဖိအံၤစံးဘၣ်ပုၤ, တၢ်သးခုကစီၣ်အစီအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒ် မုၢ်တနၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ခဲးန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်တကးဘၣ်တၢ်ခဲးသူစ့ၢ်ကီးပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးမုၢ်နၤအဝဲအံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ကဒီးဖဲ လံာ် စံးထီၣ်ပတြၢၤ ၃၀:၅ န့ၣ်လီၤ.

“မဲာ်ထံမဲာ်နိကအိၣ်ကဆိးတနၤ, မ့မ့ၢ်မ့ၢ်ဆ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်တၢ်သူၣ်ဖုံသးညီအိၣ်ထီၣ်ဝဲလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်သးခုကစီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်တၢ်ခဲးတၢ်နၤအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကနိတၢ်

တၢ်လၢတၢ်ကနိတၢ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. အတၢ်စံးဆၢကအိၣ်ဖဲ လံာ်အုးဖူးစူး ၆:၁၂ န့ၣ်လီၤ.

“အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, တမ့ၢ်ဘၣ်ပကနိဒီးတၢ်သ့ၣ်ဒီးတၢ်ဖဲးတၢ်ညၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်လၢတၢ်အခိၣ်,ဒီးတၢ်အစီ အကမီၤ, ဒီးအအံၤတယၣ် အတၢ်ခဲးအကစၢ်, တၢ်နါအိၣ်လၢမူခိၣ်အလီၢ်တဖၣ်လီၤ.”

လံာ်စီဆုံတဆၢအံၤန့ၣ် ပာ်ဖျါတၢ်ဘၣ်ဃးဒီး, တၢ်ကနိတၢ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအပုၤအံၣ်စရလးလီၤ. ပဘၣ်ကနိတၢ်ဒီး, တၢ်အခိၣ်, ဒီးတၢ်အစီကမီၤ, ဒီးအအံၣ်တယၣ်, အတၢ်ခဲးအကစၢ်, တၢ်နါအိၣ်လၢမူခိၣ်အလီၢ် တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤလၢအမၤနၤတၢ်

ပုၤလၢအမၤနၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤလၢအမၤနၤတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒ်ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖှိၣ်လီၤ. ပက ထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, လံာ်လီၣ်ဖျါ ၃:၂၁ န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤလၢအမၤနၤတၢ်န့ၣ်, ယကဒုးဆ့ၣ်နီၤအီၤဒီးယၤလၢယလီၢ်ပစီၣ်အဖီခိၣ်, ဒ်ယမၤနၤတၢ်ဒီး ယဆ့ၣ်နီၤဒီးယဟံၤလၢ အလီၢ်ပစီၣ်အဖီခိၣ်အသီးန့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢတၢ်အတၢ်သီန့ၣ် ပဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အီၤလၢ တၢ်မၤလၢအဂ့ၢ်လီၤ. ပသုတဒီးတၢ်မၤနၤ ပဝဲလၢတၢ်အတၢ်သီတဂ့ၤ, မ့မ့ၢ်ပကဘၣ်မၤနၤတၢ်အလၢတၢ်ဂ့ၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သီးပကမၤနၤတၢ်အကီၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်န့ၣ်ကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထီၣ်ဒီးပဘၣ်လူၤပိာ်ထွဲအခံလီၤ. ပတၢ်န့ၣ် အတၢ်မၤကွၢ်န့ၣ် ပကဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်အီၤဒ်လဲၣ်န့ၣ် ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ ၁ပုးတရူး ၁:၇ န့ၣ်လီၤ.

“ဒ်သီးသုတၢ်န့ၣ် အတၢ်မၤကွၢ်အီၤ. လၢအမ့ၢ်တၢ်လုာ်တၢ်ပုၤဒိၣ်န့ၣ်ထူ, လၢအဘၣ်တၢ်မၤကွၢ်အီၤ လၢ မ့ၢ်အူန့ၣ်သက့ဒီး ဟးဂီၤဝဲန့ၣ်, ကအိၣ်ဖျါထီၣ်လၢ တၢ်စံးထီၣ်ပတြၢၤ, ဒီးတၢ်ယူးတၢ်ယီၣ်, ဒီး တၢ်လၢကပီၤအကီၢ်, ဖဲယုၣ်ဂူးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါထီၣ်န့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပဘၣ်ကနိတၢ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသီး, ပဘၣ်တြီဆၢတၢ်တဂ့ၤတဝါအကီၢ်န့ၣ်ပဘၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ် န့ၣ်လၢအကီၢ်အကျၢၤန့ၣ်လီၤ.

ဒ်သီးစီၤယၤကိာ်ကနိလိာ်အသးဒီးမူခိၣ်ကလူးအခါ, အဝဲဖီၣ်တံာ်ဃာ်အီၤဃာ်ဃာ်ဒီးဒ်သီးအတထူၣ်ဖျဲး

အင်္ဂါဒီးမနောတိမနောဒီးကဲထီၣ်စီအံၣ်စရလးအသိးန့ၣ်ပဝဲပုၤအံၣ်စရလးလၢနီၣ်သးတကပၤတဖၣ်စ့ၢ်ကီး၊ ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်လုပစီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပဘၣ်မနောအီၤလၢပတၢ်န့ၣ်အကၢ်အကျၢၤအပူၤလီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးနီၣ်သးတကပၤအပူၤအံၣ်စရလးသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်န့ၣ်မတၤတကမၤကွၢ်အီၤန့ၣ်လဲၣ်.

တၢ်စံးဆၢကအိၣ်ဖဲ ၅မိၤရှု ၁၃း၃ န့ၣ်လီၤ.

“ဒိကန့ၣ်အကလုၢ်တဂ့ၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ယွၤသုကစၢ်မၤကွၢ်သု, မ့ၢ်သုအဲၣ်ယွၤသုကစၢ်လၢ သုသ့ၣ် ကံၢ်သးလဲလၢသုသးဒိဖျၢၣ်ညါခါန့ၣ် ဒ်သိးအကသ့ၣ်ညါလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤလၢအမၤကွၢ်ပုၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အယိ, တၢ်မၤကွၢ်ဘၣ် ဃးဒီးတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်လၢတၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်တဖုအဖီခိၣ်န့ၣ်, ကမ့ၢ်ဒ်လၢတၢ်မနောတၢ်လုပစီအင်္ဂါဒီးပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပုၤ ဒီးတၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါလီၤ.

“လံာ်ယၤကိာ် ၁:၁၂ - ပုၤလၢအဒီး ဘၣ်တၢ်လုပစီန့ၣ်, ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဝဲလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, ဒီးတၢ်မၤကွၢ်အီၤဝံၤဒီး, ကန့ၢ်ဘၣ်တၢ်မူအိၣ်သလးလၢကစၢ်စံးပာ်လၢ ပုၤလၢအအဲၣ်အီၤတဖၣ်အကီၢ် လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢကစၢ်ယွၤအကလုၢ်ဒီးစီယၤကိာ်ကနီၣ်လိာ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်တၢ်အကဒုဘၣ်ဃးဒီး ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ မၤကွၢ်အတၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်အတၢ်စ့ၢ်တၢ်န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်မၤကွၢ်တၢ်အယိ, တၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်ကီးအီၤလၢနီၣ်သးအပူၤအံၣ်စရလးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအကြၢးလီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အယိတၢ်ဖံးတၢ်ညါပုၤအံၣ်စရလးန့ၣ်လီၤကံၢ်အသးဒီး, နီၣ်သးအပူၤအံၣ်စရလး, ဒ်ပစံးတၢ် အသိး, ကစၢ်ယွၤအပူၤအံၣ်စရလးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူ, လံာ်လိာ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၇)အတၢ်ပာ်ဖျါဘၣ်ဃးဒီးပုၤအံၣ်စရလးဖိသ့ၣ်တဖၣ် အဒုၣ်အထၢအမံၤအဂ့ၢ်ဒီးအခိပညိကအိၣ်ဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢပုၤကလုၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒိဘုၣ်ညါန့ၣ်, အိၣ်ဒီးသးအလုၢ်အလံာ်ဒီး ဟီၣ်ခိၣ်အတကံၢ်ပဝးန့ၣ်အိၣ်ဒ် (၁၂)ကလုၢ်န့ၣ်, ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးတၢ်ကုၣ်သုဘၣ်ဃးတၢ်ဃုသ့ၣ်ညါ မၤလိပုၤကညိအသ့ၣ်အသးအဂ့ၢ်တဖၣ်န့ၣ် စံးဝဲဒ်လီၤ. (psychology)

တၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ် တလီၤကမၤကမၢ်စ့ၢ်ကီးဘၣ်. လံာ်စီဆ့ၣ်စ့ၢ်ကီးစံးဘၣ်ပုၤဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ. လၢတၢ်န့ၣ် အယိ, တၢ်ဖံးတၢ်ညါအပူၤအံၣ်စရလးဒီးနီၣ်သးအတၢ်ဘၣ်ထွဲပုၤအံၣ်စရလးန့ၣ်အိၣ်ဒ်(၁၂)ကလုၢ်စုာ်စုာ်စ့ၢ်ကီး လီၤ.

ကစၢ်ယွၤအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ, မၤတၢ်အာၣ်လီၤအီၤလီၤဆူစီအၤကြၢဟ့ၣ်အဖိခွါအဂၤတကလၢအမ့ၢ်, စီယံးရှု မၤစုၤလးန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. (လံာ် ၁မိၤရှု ၁၇:၂၀ - “ဒီးတၢ်လၢစီယံးရှုမၤစုၤလးန့ၣ် ယနၢ်ဟူလံနကလုာ်လံ. ကွၢ်ကွၢ်, ယဆိၣ်ဂ့ၤလံအီၤလံ, ဒီးယကဒုးသၣ်ထီၣ်အီၤ, ဒီးယကမၤအါထီၣ်အီၤအါအါကလဲာ်လီၤ. ကထီၣ်ဖိပဒိၣ် တဆံခံၤ, ဒီးယကဒုးကဲထီၣ်အီၤလၢပုၤတကလုာ်ဖးဒိၣ်လီၤ.”) အိၣ်ဒ်ထဲ (၁၂)ဒုၣ်ထီာ်လီၤ. တအါထီၣ်, တစုၤ လီၤစ့ၢ်ကီးဘၣ်.

ဘဉ်မနုၤအိၣ်ဒၣ်ထဲ (၁၂)ဒုၣ်လဲၣ်.

ပုၤကလုာ်လာအိၣ်လာဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘုၣ်ညါန့ၣ် အိၣ်ဒီးသးအလုာ်အလၢဒီးဟီၣ်ခိၣ်တကဲၣ်ပဝးန့ၣ်အိၣ်ဒၣ် (၁၂)ကလုာ်အယိလီၤ. တၢ်တဆဲခံကလုာ်အံၤန့ၣ်ဘဉ်ထွဲလိာ်အသးစ့ၢ်ကီးဒီးနံၣ်တနံၣ်အိၣ် (၁၂)လါန့ၣ်လီၤ. တၢ်လာဟီၣ်ခိၣ်တဖျၢၣ်အံၤတရံးမ့ၢ်ကပွဲၤထီၣ်တဝီန့ၣ် တၢ်ဆာကတီၢ်ယံာ်မး ၃၆၅ ၁/၄ သီန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဆာကတီၢ် တမံၤအံၤန့ၣ်ပကီးစ့ၢ်ကီးလာတနံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လာတနံၣ်န့ၣ်ဘဉ်တၢ်မလီၤဖးအီၤဆူ (၁၂)လါန့ၣ်လီၤ. လာလါ (၁၂)လါအပူၤန့ၣ် မူခိၣ်ကလံၤသီၣ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်မးလာအဂ့ၢ်အဂီၤအပူၤဒီးပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဖျၢၣ်ဝဲဒၣ် လီၤ. တနံၣ်ဘဉ်တနံၣ်, တလါဘဉ်တလါ, တနံၣ်တနံၣ်အတၢ်ဆာကတီၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်အ သးအိၣ်အယိပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးအသးအလုာ်အလၢန့ၣ်ဘဉ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်အီၤလီၤ. လာတၢ်န့ၣ်အယိ ပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်, အိၣ်ဒီးတၢ်လီၤဆီလိာ်အသးတဂၤဒီးတဂၤအတၢ်ဖံးတၢ်ညဉ်ဒီးသးတကပၤအတၢ်ပာ်သ့ၣ် ပာ်သးန့ၣ်အိၣ် (၁၂)ကလုာ်န့ၣ် ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

ဒ်န့ၣ်အသးတၢ်အိၣ်ဖျၢၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး, ဘဉ်တၢ်ဃုထာအီၤလာပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်အယိ, အဝဲသ့ၣ်တ ဖၣ်စ့ၢ်ကီးအိၣ်ဝဲ (၁၂)ကလုာ်လီၤ. နီၢ်သးအတၢ်ဘဉ်ထွဲလာအမ့ၢ်ပုၤအိၣ်စရုလးသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး, အလုာ်အလၢက အိၣ်လီၤဖးလိာ်အသး (၁၂)ကလုာ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘဉ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကမ့ၢ်တၢ်မနုၤတဖၣ်လဲၣ်.

လံာ်လီၣ်ဖျါ အဆာဒိၣ် (၇)အတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်ဘဉ်ဃးဒီးနီၢ်သးအပုၤအိၣ်စရုလးဒီး, စီယုၤကိာ်တချးသံဒံး အခါ ဘဉ်ဃးဒီးအဖိခွါ (၁၂)ဂၤအဂ့ၢ်န့ၣ်, အဝဲစံးကတိၤတၢ်လာ ဝံအကိၣ်န့ၣ် ပမ့ၢ်ထီၣ်သတြီၤကွၢ်အီၤန့ၣ် ပကထံၣ် ဘဉ်လီၤ.

တၢ်ဃုထာသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်အဝဲအံၤန့ၣ်, ကပာ်ဖျါထီၣ်ပုၤလာပုၤကလုာ်သ့ၣ်တဖၣ်, အလုာ်အလၢ (၁၂)ကလုာ်န့ၣ်ပကထံၣ်ဘဉ်လီၤ.

အဆိကတၢ်, ပမ့ၢ်ကွၢ်လာ ၁မိၤရှု အဆာဒိၣ် (၄၉)အပူၤန့ၣ် ပကထံၣ်ဘဉ် စီၤရှုဘုၣ် အဒုၣ်လီၤ. ဘဉ်ဆဉ် လံာ်လီၣ်ဖျါအဆာဒိၣ်(၇)အပူၤန့ၣ် အဆိကတၢ်တဒုၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ယုၤဒၤအဒုၣ်လီၤ. ဘဉ်မနုၤအယိလဲၣ်. မ့ၢ်လာကစၢ် ယုၣ်ရှုးအိၣ်ဖျၢၣ်ထီၣ်လာ ပုၤယုၤဒၤဖိအဒုၣ်အယိလီၤ. **(လံာ်လီၣ်ဖျါ ၅:၅ - ကွၢ်ကွၢ်, ခုယုာ်ဘဉ်ဃး ဒီးယုၤဒၤ အဒုၣ်, ဒီးစီၤဒၤဝံးအဂ့ၢ်တဂၤ.**

အခဲအံၤပကလဲၤကဒီးဆူပုၤ (၁၂)ဒုၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်ပာ်သ့ၣ်ပာ်သးဒီးအတကဲၣ်ပဝးသ့ၣ်တဖၣ်ဂၤစုာ် ဂၤစုာ်တကွၢ်.

၁. ရူၤဘုၣ် (Reuben)

၁မိၤရှု ၄၉:၃ - ရူၤဘုၣ်ဇာ, နမ့ၢ်နဲယဖိဝဲကိ, ယကိယဘါ, ဒီးယဆူၣ်ထီၣ်တၢ်အခိၣ်ထံး, တၢ်ထီၣ် ထီအထီတုာ်, တၢ်အစိကမိၤအဒိၣ်တုာ်,

တၢ်လာ, တၢ်အဒိၣ်တုာ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်အဒိၣ်တုာ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်လာပုၤတဖုအံၤအဂီၢ် လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ် တၢ်ဘျးတၢ်ဖျိၣ်(၅)မံၤလာတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်တဖုအဂီၢ်လီၤ. (လံာ်မးသဲ ၂၅:၂၀ - ဒီးပုၤလာ အဒီးန့ၣ်စ့ၢ်တၢ်လဲၣ်တဂၤန့ၣ်, ဟဲဃီဝဲဒီးစိာ်စ့အဂၤယံာ်တၢ်လဲၣ်, ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ကစၢ်ဇာ, နဟ့ၣ်လီၤယုၤဒၤစ့ၢ်ယံာ် တၢ်လဲၣ်, ဒီးကွၢ်ကွၢ်, ယန့ၣ်ဘဉ်အါထီၣ်အဂၤယံာ်တၢ်လဲၣ်လာအဖိခိၣ်လံာ်လီၤ.) လာကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်အတၢ်အိၣ်

ဖိုင်အပူနှင့်ပျဉ်သီးအိအိန်ဒန်စာဂလီလီ. ပုသုတ်တဖန်နှင့်အိန်ဒီးတိဆာကတီ၊ တိလအထူးအတီ၊ တိအိန်ဆူအိန်ချ၊ တိသးဆူဒီးလပုကမျာအမဲင်ညါကတိတိသုသုတ်တဖန်နှင့်လီ. တိသုတ်တဖန်အံမုတ်တိဘျးတိဖိုင်သုတ်တဖန်လအဂဒိန်လီ. ဘန်ဆန်ပုတဖန်အံနှင့်အိန်ဒီးတိကိစာဘါစာတမံနှင့်ပကထံင်ဘန်ဖဲ, (လံင်ခမိၤရှု ၄၉:၄ - ပိလိန်ဒိထံအသီး, နတဂုၤနီထီတိတိကွာ်ဘန်.) နှံလီ.

ဒိလံင်စီဆုံအတိပာ်ဖျါအသီးပုသုတ်တဖန်နှင့် သူအတိဘျးတိဖိုင်လအကျဲလအကမန်ဒီးတိသုတ်တဖန်မနုၤအိန်ပထံင်ဘန်စာကီးလီ. ပုသုတ်တဖန်နှင့် ဘန်ဃးဒီးဟီန်ခိန်အတိထူးဃးဒီးအတိလုပစီနှင့် ငြီဃာ်ဝဲတနုၤအဃိ, ဘန်ဃးဒီးတိညိကွံင်ပသးအဂုၤနှင့် တမလၢဝဲအဃိပုသုတ်တဖန်, ဒိကွံင်အသးလအတိမုာ်တိတီအကျဲလီ. လၢနှင့်တကးဘန်သုန်ထီတိအတိအိန်ဖိုင်လအနီကစာ်ဒန်ဝဲသုနှင့်လီ.

၂. စူမးအိန် (Simeon)

လံင် ခမိၤရှု ၄၉:၅ - စူမးအိန်, ဒီးလုၤဝဲမုာ်ဒိပုာ်ဝဲ, အတိအာ်လီမုာ်တိမအအစုကဝဲ, ဘန်ဃးဒီးပုအဒိပုာ်ဝဲခဲဂအဂုၤနှင့် ပကထံင်ဘန်ဖဲ (လံင် ခမိၤရှု ၃၄) နှံလီ. ပုသုတ်တဖန်နှင့်မတိဟ့ၣ်ကန်ဆူကီပဒိန်စီယမိအဖိခွါစီရှုကန်လအမလးဂီၤအပုာ်ပိာ်မုာ်, နီဒိနုၤနှင့်လီ. လၢနှင့်အဃိ, တိသုတ်တဖန်နှင့်ဘန်ဃးဒီး, တိအတိတိသီလီ. မုာ်စာ်ကီးတိမအအစုကဝဲလီ. ဘန်ဃးဒီးစီစူမးအိန်အမံအခိပညီနှင့် ပကထံင်ဘန်ဖဲ, လံင် ခမိၤရှု ၂၉:၃၃ နှံလီ.

“မုာ်ယုၤနုၤဟူလၢယဘန်တိသးဟ့ၣ်ယဒီး, ဟ့ၣ်လီယလၢအဝဲအံၤစာ်ကီးလီ. ဒီးယုာ်အမံၤလၢစီစူမးအိန်လီ.”

မုာ်ဝဲလီ. တိလၢ စီစူမးအိန်အခိပညီနှင့်မုာ်ဒန် “တိနုၤဟူ” နှံလီ. တိနုၤဟူတိဘန်ဃးဒီး, ဒိစီစူမးအိန်လၢတိကိတိခဲအပူအသီး, ပုအဂသုတ်တဖန်စာ်ကီးကအိန်ဒိနှင့်အသီးနှင့်, ပုတကလုာ်အံၤအတိသုတ်ညါအိန်စာ်ကီးလီ. ဒိပစံးတိအသီး, ပုတကလုာ်အံၤအိန်ဒီးသးလၢအသုတ်ညါတိဘန်ဃးဒီးပုအဂုၤအဂသုတ်တဖန်အတိကိတိခဲဒီးသးအုးစၢဝဲဒန်လီ.

၃. လုၤဝဲ (Levi)

လံင်ခမိၤရှု ၂၉:၃၄-အံၤတဘျီယဝဲကဘျးအသးဒီးယလၢယဆံးစာ်နုၤအဖိခွါသၢဂ အဃိလီ. မသးဒိနှင့်ဒီးယုာ်ဝဲအမံၤလၢစီလုၤဝဲလီ.

တိလၢစီလုၤဝဲအခိပညီနှင့်မုာ်ဒန်လၢအဘန်ဃးဒီးကစာ်ယုၤအတိဖံးတိမအကီဒီး, တိကဘျးအသးဒီးယုၤအဂုၤနှင့်လီ. လၢတိနှင့်အဃိပုလၢအဘန်ဃးဒီးပုလုၤဝဲဖိအဒုန်နှင့်မုာ်ဒန်ပုလၢအမကစာ်ယုၤအတိနှင့်ပထံင်ဘန်လီ.

“ပုသုတ်တဖန်နှင့်ဟ့ၣ်လီအတိဆာကတီဆူကစာ်ယုၤအအိန်ဒီးမဝဲလၢာ်သုန်လၢာ်သးနှင့်လီ.” ဘန်ဃးဒီးဟီန်ခိန်အတိမလၢအမုာ်တိဖံးအိန်မအိန်နှင့်တအိန်ဘန်. အါတကွာ်ပုသုတ်တဖန်အမါတအိန်ဘန်ဒီး, တိလိန်တိလဲးသုတ်တဖန်နှင့်အိန်ဒန်လၢကစာ်ယုၤအတိမအပူလီ.

၄. ယူဒါ (Judah)

၁မိ၌ ၄၉:၈- ယူဒါ၏၊ နေဒ်အံနဒီပုဂံဝံကစံးထီၣ်ပတြာနု၊ နစုကအိၣ်လာနဒ်နဒါအကိၣ်လီၤ. နဟ်အဖိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ကသကူးလီၤအသးလာနမဲၣ်ညါလီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ညိကွံၣ်အသးလာၣ်လာၣ်ဆုဆုဒီးမ့ၢ်ပုၤလာကဘၣ်တံးစံးထီၣ်ပတြာအီၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်စ့ၢ်ကီးကစၢ်ယုၣ်ဂူးဒီးတံးမာဖိစီၤပီလူးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်စံးထီၣ်ပတြာကစၢ်ယုၤလာတံးကွဲးတံးသးဝံၣ်, တံးသ့ၣ်ဝံၣ်သးဆါဒီးကွဲးတံးစံးထီၣ်ပတြာကစၢ်ယုၤအထါသ့ၣ်တဖၣ်လီၤ.

၅. စဘူလိၣ် (Zebulun)

၁မိၤ၄၉:၁၃, စဘူလိၣ်ကအိၣ်လာပီၣ်လဲၣ်နံၤ, ဒီးနကကဲထီၣ်ကဘိသနု, ဒီးအသးရုၤကအိၣ်သယီၤ ဒီးစံးဒိၣ်လီၤ.

စဘူလိၣ်အခီပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒ် “တံးအိၣ်တံးဆိးအလီၢ်” ဒီးပုၤလာမၤယုၤအတံးမၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်, တံးအိၣ်ဘဲးအိၣ်သါအလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်အဂ့ၢ်ဒီၤ, ဒ်သိး လာလံာ်လူၤကၢ် ၉:၅၈ အတံးကွဲးအသးအသိး, “ဒီးယုၣ်ဂူးစံးဘၣ်အီၤ, ထွံၣ်မံၤအိၣ်ဝဲဒီးအပူၤ, ဒီးထီၣ်လာတံးဖးဖိအိၣ်ဝဲဒီးအလီၢ်, မ့မ့ၢ်ပုၤကညီအဖိၣ်ခါအံၤ, ဖဲအကဟ်မံၤလီၤအခိၣ်န့ၣ်, အလီၢ်တအိၣ်ဘၣ်ဝဲဘၣ်” န့ၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လာအမၤကစၢ်ယုၤအတံးမၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ဟးဝုၤဝီၤတံးလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဖျဲၣ်ဖဲတံးလီၢ်အဝဲအံၤဘၣ်ဆၣ်, ဘၣ်အိၣ်ဘၣ်ဆိးဝဲလာတံးလီၢ်တခါဒီး, ဘၣ်သံလာတံးလီၢ်အဂၤတခါန့ၣ်လီၤ. တံးဟ့ၣ်အသးလာၣ်လာၣ်ဆုဆုဒီးတံးညိကွံၣ်အသးန့ၣ်ကဲထီၣ်လာတံးသးခုကစီၣ်ကရုၤလီၤအသးအဂီၢ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးအတံးအိၣ်တံးဆိးအလီၢ်န့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်အဃိပကဆဲးလီၤအမံၤဒီးအလီၢ်အကျဲလာလံာ်ပရၢအလီၤန့ၣ်တသ့ဘၣ်. ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်အတံးန့ၣ်အိၣ်လာလံာ်စီဆ့တဆါလာအမ့ၢ် (လံာ်ယီၤဟၣ် ၁၄:၂တံးအိၣ်အလီၢ်လာယဟ်အဟံၣ်ပူၤန့ၣ်, အိၣ်အါပူၤလီၤ.) န့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, နကစၢ်ယုၤလာအအိၣ်လာမူခိၣ်ဒီးဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ်တကပၤ အတံးလီၢ်တံးကျဲန့ၣ်အသးတစၢ်ဆါစ့ၢ်ကီးဘၣ်.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးဟီၣ်ခိၣ်တကပၤန့ၣ်ဟ်အသးဒ်လာ, တံးအံၤတမ့ၢ်ယဟံၣ်ဘၣ်, မ့ၢ်ဒ်တံးလာပကဘၣ်လဲၤခီဖျိတံးလီၢ်တမံၤလီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်စ့ၢ်ကီးအိၣ်မူဝဲဒ်န့ၣ်အသိးလီၤ.

၆. ယံးစၣ်ကံ (Issachar)

၁မိ၌ ၄၉:၁၄- ယံးစၣ်ကံမ့ၢ်ကသ့ၣ်ယီၤလာအဂံၢ်ဆူၣ်အဘါဆူၣ်တဒု, ကိၣ်လီၤဝဲလာသိကရၢတဖၣ် အဘၣ်စၢၤ.

တံးလာစီၤယံးစၣ်ကံန့ၣ်ဘၣ်တံးဒီလီၤအီၤလာကသ့ၣ်ယီၤတဒုန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤတံးလာ “ကသ့ၣ်ယီၤ” မ့ၢ်ဆၣ်ဖိကိၢ်ဖိလာ, အသူးအသ့ၣ်တအိၣ်အဃိ, ပုၤဟးဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တံးဒီလီၤအီၤလာအဝဲသ့ၣ်လီၤ. လာတံးန့ၣ်အဃိပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တံးဒီလီၤအီၤလာ “ကသ့ၣ်ယီၤ” န့ၣ်, ပတံးဆိကမိၣ်အိၣ်ထီၣ်လာပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်စ့ၢ်ကီးအသူးအသ့ၣ်တအိၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဆၣ်လံာ်စီဆ့တစီစံးဘၣ်ပုၤလၢ၊ တၢ်လၢကသ့ၣ်ယီၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးအသူးအသ့ၣ်ဒီးဘၣ်တၢ်ယူးယီၣ်ပာ်ကဲ အီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပဘၣ်သ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ခရံၣ်ဆ့ၣ်နီၤလၢကသ့ၣ်ယီၤအဖီခိၣ်ဒီးလဲၤန့ၣ်ဆ့ၣ်ယၢၤဂ့ၢ်လ့ၣ်အဂ့ၢ်လီၤ. (လံာ်မသဲ ၂၁:၇, ဝံစကၤရယၤ ၉:၉ န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ)

“တၢ်လၢကသ့ၣ်ယီၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သူအီၤလၢ၊ အကယိးတၢ်လၢအဖံဘၣ်ခိၣ်လီၤ.”

တၢ်လၢပုၤယံၤစၣ်ကၢ်အဒုၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်မနုၤတၢ်ထီၣ်သတြီၤအီၤဒီးကသ့ၣ်ယီၤန့ၣ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲလံာ်ခမိၣ် ၄၉:၁၅န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးထံၣ်ဘၣ်ဝဲလၢတၢ်အိၣ်ဘျးမ့ၢ်အဂ့ၢ်, ဒီးဟီၣ်ခိၣ်မ့ၢ်အမ့ၢ်, ဒီးသကူးအဖံဘၣ်ခိၣ်ဒ်သိး အကယိးတၢ်, ဒီး ကဲက့ၢ်ကဲပုၤလၢအဟ့ၣ်သ့ၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်မၤတၢ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. မၤဝဲဒီးတၢ်သူၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်အပူၤလီၤ. မံတမ့ၢ်လၢပုၤသ့ၣ်တဖၣ်အဃိန့ၣ်, လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤအပူၤမတၤတက, မၤတၢ်တသ့ဘၣ်. လၢပုၤကညီအမဲာ်ညါန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤတအိၣ်ဖျါန့ၣ်သက့, လၢကစၢ်ယွၤအမဲာ်ညါန့ၣ်အိၣ်ဖျါဝဲဒီး, ဘၣ်တၢ်ပာ်ခိၣ်ပာ်ထီၣ်အီၤန့ၣ်လီၤ.

“တၢ်လၢတၢ်ဝဲတၢ်ယိးအိၣ်ခံခါန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်.”

တၢ်စံးဆၢပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ လံာ်ခတံၤမသး ၄:၁၆ န့ၣ်လီၤ.

“ပလီၢ်နသးလၢနကစၢ်ဒၣ်နဲအဂ့ၢ်, ဒီးလၢတၢ်သိၣ်တၢ်သီအဂ့ၢ်တက့ၢ်, အိၣ်လၢ အပူၤဆိး လၢအပူၤတက့ၢ်. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, နမ့ၢ်မၤဒ်န့ၣ်ဒီး, နကအုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤနသးဒၣ်နဲ, ဒီးပုၤလၢ အနီၤဟူ တၢ်လၢနၤတဖၣ်လီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပအိၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဝဲတၢ်ယိးခံခါအဘၢ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအဒီးမၤလီၤအသးလၢကစၢ်ယွၤအတၢ်ကူးတၢ်အခါ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဃုထၢတၢ်လၢပုၤလၢအန့ၣ်အီၤဒီးမၤကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး, ကဘၣ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤလီၤအသးအသိးတကးဘၣ်, ပုၤလၢအနီၤဟူအစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီးန့ၣ်လီၤ.

၇. မနုၤရွၢ (Manasseh) ဒၣ်အလီၢ် (Dan)

“ခမိၣ် ၄၉:၁၆,၁၇,-ဒၣ်ကစံၣ်ညီၣ်အပုၤဂီၢ်မ့ၢ်အကိၢ်, ဒ်အံၣ်စရလးအပုၤတဒုၣ်အသိးလီၤ. ဒၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် သီ လၢကျဲမ့ၢ်အဃၢၤတဘိ, ဂ့ၢ်ပုၤလၢကျဲအဃၢၤတဘိ, ဖျးဝဲလၢကသ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်ခံဒီးပုၤ ဒီးဝဲလီၤတၢ်လၢအချၢယံလီၤ.”

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, စံၣ်ညီၣ်အဒိပုၤဝဲတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢတၢ်ဆိကမိၣ် ကွၢ်ထံကွၢ်ဆးတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤ သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးအတၢ်သ့ၣ်ညါလၢ,ကဘၣ်ဃုတၢ်ကမၣ်, ဒ်လဲၣ်ဒီးကဘၣ်ပာ်တၢ်ကမၣ်လၢမတၤတက အဖီ ခိၣ်န့ၣ်လဲၣ်လီၤ. တုၤခဲကန့ၣ်အံၤပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢပုၤခရံၣ်ဖိ အတၢ်အိၣ်ဖျါသ့ၣ် တဖၣ်အပူၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်စံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢတၢ်ဆိကမိၣ် ကွၢ်ထံကွၢ်ဆးတၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဘၣ်ဃးဒီးပုၤတကအံၤအသးကံၢ်ပူၤန့ၣ်အဝဲသ့ၣ်ထံၣ်ဝဲတသ့စ့ၢ်ကီးဘၣ်. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိစံၣ်ညီၣ်တၢ်လၢတၢ်အဆူၣ်အကိၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢဒၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ဂ့ၢ်သ့ၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. ပုၤလၢအလီၤတၢ်သ့ၣ်ဒီးမၤအသးဒ်သိးစီၤယူၤဒၤရံၤအိၣ်တၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ “ဖျးဝဲလၢကသ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်ခံ” န့ၣ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်ကွဲးအဝဲအံၤန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢတၢ်ပနီၣ်တမံၤန့ၣ်ပဘၣ်ဟံၣ်ပသးလီၤ.

တၢ်လၢကသ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ပနီၣ်အံၤန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ဝံၤရှါယၤ ၃၁:၁** န့ၣ်လီၤ.

“ပုၤလၢအလဲၤလီၤလၢတၢ်မၤစၢၤအဂီၢ်ဆူအဲၤကူပတူးအပူၤန့ၣ်ဘၣ်အဖျိၣ်လီၤ. သန့ၤအသးလၢကသ့ၣ်, ဒီးပတၢ်အသးလၢလ့ၣ်ကဟံၣ်လၢအအိၣ်အါအယိ, ဒီးလၢပုၤဒီးကသ့ၣ်လၢ အဂီၢ် အဘါဆူၣ်အယိ, ဒီးတက့ၢ်ထီၣ် ဘၣ်ဆူအံၣ်စရုလးအတၢ်စီဆုံတက့ၢ်ဘၣ်, ဒီးတဃုဘၣ်ယွၤဘၣ်.”

ဘၣ်ဃးဒီးလံာ်စီဆုံတဆၢအံၤအတၢ်ဘၣ်ကွဲးအသးန့ၣ်အခိၣ်ပညီပကထံၣ်ဘၣ်ဖဲ **လံာ်ဝံၤယရှါယၤ ၃၁:၃** န့ၣ်လီၤ.

“ဒီးပုၤအဲၤကူပတူးဖိမ့ၢ်ပုၤကညီ, ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်ယွၤဘၣ်, ဒီးအကသ့ၣ်မ့ၢ် တၢ်ညၣ်ဒီးတမ့ၢ်ဘၣ်သးဘၣ်, ဒီးတုၤယွၤကယုၣ်ထီၣ်အစု, ဒီးပုၤမၤစၢၤတၢ်န့ၣ်ကဘၣ်တၢ်, ဒီးပုၤလၢအဒီးတၢ်မၤစၢၤအီၤ န့ၣ်ကလီၤယံၤ, ဒီးကလၢာ်ဝဲခဲလၢာ်တပူၤယီၤလီၤ.”

လၢတၢ်န့ၣ်အယိတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်လၢအဘၣ်ထွဲဒီးဟီၣ်ခိၣ်တကပၤန့ၣ်, တဟဲဘၣ်ဝဲလၢကစၢ်ယွၤအအိၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢကသ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ပနီၣ်တမံၤလၢ, ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်သိၣ်တၢ်သီ, အတၢ်သိၣ်လိန့ၣ်လိတၢ်ဒီးအတၢ်စူၢ်တၢ်န့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

တၢ်လၢဒၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ဂ့ၢ်သ့ၣ်အံၤန့ၣ်ဖျးကသ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်ခံန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်အနီၣ်ကစၢ်ခဲလၢာ်အကျါတၢ်လၢခိၣ်န့ၣ်ခံအံၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်တၢ်ဆံးကတၢ်အသိး, တၢ်သိၣ်တၢ်သီခဲလၢာ်အကျါကမ့ၢ်ဒၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအဆံးကတၢ်တမံၤအတၢ်ပနီၣ်န့ၣ်လီၤ.

ပုၤအဒိပုၤဝံၤတဖုလၢအမ့ၢ်ဒၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤတၢ်မနုၤသ့ၣ်တဖၣ်လဲၣ်.

အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, ဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလၢအကမၣ်ဘၣ်ဆၣ်, အိၣ်ဒီးတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ဒ်သိးအကကဲထီၣ်တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲလၢအကမၣ်ဒီး, တၢ်ထူးထီၣ်တၢ်အခိၣ်ပညီလၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ. တၢ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤအသးဒ်, ဂ့ၢ်သ့ၣ်ဖျးကသ့ၣ်အခိၣ်န့ၣ်ခံဒီးပုၤဒီးဝဲလီၤတံာ်လၢအချာယံၤလီၤ. ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအန့ၣ်ဘၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီဒ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, ကဲထီၣ်တၢ်သးဘၣ်ဘၣ်လၢအသးပူၤဒီး, ဘၣ်တၢ်ဆုၤကမၣ်အီၤဒီးလီၤန့ၣ်အီၤဆူတၢ်ကမူၤကမၣ်အပူၤလီၤ.

တၢ်အရုဒိၣ်ကတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအသိၣ်လီၤသီလိကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထါသ့ၣ်တဖၣ်, မံၤအသ့ၣ်တသိၣ်လီၤဘၣ်, တၢ်သိၣ်လီၤလၢအကမၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကမၤဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤ အကလုာ်ကထါန့ၣ်လီၤ ပျံၤဒိၣ်မးလီၤ .

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်, တကြးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်ကထါအယိ, အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်တၢ်ဆီတလဲကွံာ်အီၤဆူ **“မနုၤရှၢ”**အဒုၣ်ဒီး, အခိၣ်ပညီမ့ၢ်ဝဲ **“တၢ်သးပုၤနီၣ်တၢ်”**န့ၣ်လီၤ. ပုၤတဖုအံၤလူၤပိာ်ထွဲကစၢ်ယွၤအခံန့ၣ်ပကထံၣ်ဖဲ, **လံာ်စံးထီၣ်ပတြၢ ၄၅:၁၀,၁၁**န့ၣ်လီၤ.

“ဒီကန့်, ဖိမုဂ်ဇာ, ဒီးကွင်ဒီးဒီကန့်, ဒီးသးပုၤနီၣ်နပုၤဂီၢ်မုၢ်, ဒီးနပၢ်အဟံၣ်တက့ၢ်. ဒီးစီၤပကဘၣ် အသးလာ နပၢ်နလၢလီၤ. အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, အဝဲဒၣ်န့ၣ်မုၢ်နကစၢ်လီၤ.”

လံာ်စီၤဆုံတဆာအံၤစံးဘၣ်ပုၤလၢ,ဒ်သိးပကမုၢ်ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ကိးအီၤအဂီၢ်န့ၣ်, ပကဘၣ်သးပုၤနီၣ်တၢ် လၢပလီၢ်ခံသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ဒ်သိးပကမုၢ်ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ကိးအီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်,-

- ပဘၣ်သးပုၤနီၣ်ပပုၤဂီၢ်မုၢ်ဒီး
- ပပၢ်အဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

လံာ်စီၤဆုံလၢအဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤလၢအမ့ၢ်, “ဖိမုၢ်” န့ၣ်မုၢ်ဒ်ကစၢ်ယုၣ်ရှုးခရံၣ်တလးမူးပိၣ်မုၢ်ဘၣ်ဃး ဒီးမူခိၣ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲလီၤ. တၢ်မၤလိလၢအကဟဲန့ၣ်ပကထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်လၢပုၤ “မနုၤရွၢ” ဖိသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ် ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်လၢအဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သးပုၣ်နီၣ်တၢ်အတၢ်သ့ၣ်ညါန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်, အတၢ်သးပုၤနီၣ်တၢ် န့ၣ်မုၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂ့ၢ်, တၢ်ထီသဒါတၢ်အဂ့ၢ်, ကျိၣ်စုအတၢ်ကီတၢ်ခဲဒီး တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့အဂ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်ထုးဃာသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဘၣ်ဆၣ်, ပာ်အသးဒ် အတၢ်သ့ၣ်ညါဘၣ်တၢ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကီတၢ်ခဲသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်တတူၢ်လိာ် ဝဲလၢ, သးမူလၢအဘၣ်ဃးဒီး နီၣ်သးတကပၤအပူၤန့ၣ်လီၤ.

၈. ကး (Gad)

လံာ် ၁မိၤရွၢ ၄၉:၁၉ - ကး, ပုၤတဖုကဆီၣ်တနံးအီၤ, မ့မုၢ်အဝဲဒၣ်ကဆီၣ်တနံးတၢ်အခိၣ်နာၣ်ခံ လီၤ. တၢ်လၢကးအခိၣ်ပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒ်, “ပုၤတဖုလၢကဆီၣ်တနံးတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ကဟဲ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်ဂ့ၤသ့ၣ်တဖၣ်ဟဲလဲ” န့ၣ်လီၤ. တၢ်လၢ “ပုၤတဖု” န့ၣ် အဲၣ်ဒီးစံးဝဲလၢ ပုၤဖိဒ်ဖိသ့ၣ်တဖုန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဆုၢ်ဖိဒ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢကျဲအဂ့ၢ်ဒီးဟ့ၣ်လီၤအသးလၢတၢ်သိၣ်လိဖိဒ်ဖိသ့ၣ်လၢတၢ်မ့ၢ်တၢ်တီ အကျဲဒီးကစၢ်ယုၤအတၢ်ဘၣ်အသးအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အါတက့ၢ်ပထံၣ်ဘၣ်လၢပဒီပုၤတီၢ်မုၢ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်အံၤန့ၣ် လံာ်စီၤဆုံအတၢ်ပာ်ဖျါအိၣ်ဝဲလၢ **၁တံၤမသး ၂:၁၅** န့ၣ်လီၤ.

“ဘၣ်ဆၣ်ဒီးမ့ၢ်အိၣ်ဝဲဆိးဝဲလၢတၢ်န့ၣ်, ဒီးတၢ်အဲၣ်တၢ်ကွံ, ဒီးတၢ်စီၤဆုံအပူၤအိၣ်ဒီးတၢ်ပာ်အသး သပုၢ်ပုၢ်ဒီး, ကတုၤလၢတၢ်အုၣ်က့ၤခိၣ်က့ၤ, လၢအဆံးစၢ်အဖိလီၤ.”

တၢ်လၢတၢ်အဆံးစၢ်အဖိန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မနုၤလဲၣ်. တၢ်မ့ၢ်ဘၣ်လၢအဆံးစၢ်န့ၣ်အဖိအါဂၤန့ၣ်ဘၣ်. တၢ်အဝဲအံၤ န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ဟံၣ်ခိၣ်မုၢ်အတၢ်မၤ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်မၤလၢကကွၢ်အဖိသ့ၣ်တဖၣ်တုၤအနီၢ်ဒိၣ်ထီၣ်အဆာကတီၢ် အပူၤလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်ဖိးတၢ်မၤလၢအမ့ၢ်ဘၣ်ကွၢ်ဖိသ့ၣ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢအရ့ဒိၣ်တမံၤလီၤ. တၢ်မၤအဝဲအံၤတညီစ့ၢ် ကိးဘၣ်. တၢ်မၤအဝဲအံၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်မၤလၢပဘၣ်မၤအနီၣ်တဖၣ်အနီၣ်ဒီးကိးမုၢ်နံၤဒဲးန့ၣ်တၢ်အိၣ်ဘျးအိၣ်သါတအိၣ် ဘၣ်. ဘၣ်မၤဝဲလၢတၢ်ကီတၢ်ခဲအပူၤဒီးဘၣ်ခိဖျိဟီၣ်ခိၣ်အတၢ်နးတၢ်ဖျိဒီး, ဘၣ်ဆုၢ်ဖိသ့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဆူတၢ်မ့ၢ် တၢ်တီအကျဲဒီးကစၢ်ယုၤအကလုာ်ကထါအတၢ်သ့ၣ်ညါကအိၣ်အဂီၢ်ကဘၣ်ကျဲးစးဝဲအဆူၣ်သပုၢ်တၢ်လီၤ. ပုၤလၢအအိၣ်ဒီးမိၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်န့ၣ်အသိးန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဂ့ၤကလုာ်ပိာ်ထွဲဘၣ်အခံန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

၉. အရှာ (Asher)

လံာ်ခမိၤရှု ၄၉:၂၀- လာအရှာအပူၤအကိၣ်ကဝံာ်ဝဲ, ဒီးကဟ့ၣ်စီၤပၤအတၢ်ဝံာ်သိဝံာ်ဘဲးလီၤ.

တၢ်လာအရှာအခိပညီန့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “ပၤဘၣ်တၢ်အမ့ၢ်” လီၤ. (လံာ်ခမိၤရှု ၃၀:၁၃) ပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အမ့ၢ်လာအဝဲသ့ၣ်အသးသမူအပူၤလီၤ. ပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်ဃးဒီးကျိၣ်စ့အဂ့ၢ်န့ၣ်အတၢ်ကိၣ်တၢ်ဂီၤတအိၣ်ဘၣ်. ပၤသ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်သဆၣ်ထီၣ်ပၤအခံဒီး, သ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၤပၤပၤပၤသ့ၣ်တဖၣ်လာအသးဒ်အံၤဒ်န့ၣ်လီၤ. ဒ်သိးစီၤပီလူးအတၢ်ကွဲးလာအမ့ၢ်, **လံာ်ဖဲလံးပံၤ ၄:၄** အသိးန့ၣ်လီၤ.

“သးခုလာကစၢ်အပူၤတဘိယုာ်ဃီတက့ၢ်. ယစံးကဒီး, သးခုတက့ၢ်.

သးစၢလနံ ၅:၁၆ န့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်ဒ်အံၤလီၤ.

“သ့ၣ်ဖုံသးညီတဘိယုာ်ဃီတက့ၢ်.”

ပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လာအသးသမူအပူၤ, တၢ်အိၣ်အသးဒ်အံၤဒ်န့ၣ်ဘၣ်ဆၣ်, အဝဲသ့ၣ်သးခုစ့ၢ်ကီးလာကစၢ်ယွၤအပူၤတဘိယုာ်ဃီလီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်နံၤကမ့ၢ်န့ၣ်မၤမ့ၢ်ပၤအါဂၤအသးလာအလီၤကၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လီၤ. လာသ့ၣ်တဖၣ်အဃာန့ၣ်ပၤဒ်သိး, အရှာန့ၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကီးခါ.

ပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဟ့ၣ်ပၤတၢ်ဂံၢ်တၢ်ဘါလာ, ပၤလာအအိၣ်ဒီးသးလာအသ့ၣ်ကၢ်သးလီၤသ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ်လီၤ.

၁၀. နးသၤလံ (Naphtali)

ခမိၤရှု ၄၉:၂၁- နးသၤလံမ့ၢ်တၢ်ဟီထူၣ်ဖျဲးအသးတခု, ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကတိၤအမ့ၢ်အဘၣ်လီၤ.

နးသၤလံအခိပညီန့ၣ်ပကထံာ်ဘၣ်ဖဲ, **လံာ်ခမိၤရှု ၃၀:၈** န့ၣ်အသိး, မ့ၢ်ဒၣ် “တၢ်ကနီ” တၢ်လီၤ.

“ဒီးနီၢ်ရၤယုလးစံးဝဲဒၣ်, ယကနီဒီးယဒီးပုၢ်ဝဲၢ်မ့ၢ်လာယွၤအတၢ်ကနီတဖၣ်, ဒီးယမၤနၤတၢ်လီၤ. ဒီးယုာ်ဝဲအမံၤလာစီၤနးသၤလံလီၤ.”

တၢ်လာတၢ်ကနီတၢ်န့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ပကနီတၢ်ဒီးပၤအဂၤတဂၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်ဒ်လဲၣ်. ပကနီတၢ်ဒီးပၤအဂၤတဂၤစ့ၢ်ကီးဟခါ, တမ့ၢ်ဘၣ်လုတက့ၤဘၣ်.

တၢ်ကနီတၢ်တမံၤအံၤလီၤဆီဒိၣ်မးလီၤ.

တၢ်ကနီတၢ်တမံၤအံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ပချဲးလီၤပခိၣ်ဒီးပဘါထုပဖၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်, လာတၢ်ဆာကတီၢ်န့ၣ်ရံၣ်အါမးအပူၤ, ဒီးလာဒီပုၢ်ဝဲၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒီး, တၢ်မၤတၢ်ကူးဘုဘၣ်ဃးဒီးကစၢ်ယွၤအကလုာ်အကထါအတၢ်သးခုကစီၣ်တၢ်မၤလာပၤလာအကတူၢ်လိာ်အီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကီးအီၤလာ, ပၤဘါထုကဖၣ်တၢ်အသးမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ.

လာတၢ်န့ၣ်အဃိပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘါထုကဖၣ်တၢ်ဆူကစၢ်ယွၤအအိၣ်, ဒ်သိးပၤလာအမၤတၢ်သးခုကစီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပၤသ့ၣ်တဖၣ်အတၢ်မၤန့ၣ်တအိၣ်ဖျါဘၣ်လာပမဲာ်ဘၣ်. အိၣ်ဒၣ်လာတၢ်ရူသ့ၣ်အပူၤန့ၣ်ပထံာ်ဘၣ်လီၤ.

၁၁. ယိုးသး (Joseph)

လံာ် ၁မိၤရှု ၄၉:၂၂- ယိုးသးမ့ၢ်တၢ်သၢ်ထီၣ်အဖိ, တၢ်သၢ်ထီၣ်အဖိလၢထံထီၣ်ဟံၤအဃၢၤ, အဒုကးထီၣ် လၢတၢ်အခိၣ်ဒူလိၤလီၤ.

တၢ်လၢယိုးသးအခိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဒၣ်, တၢ်သၢ်ထီၣ်အဖိန့ၣ်လီၤ. **၁မိၤရှု ၃၀:၂၄-ဒီးယုၢ်ဝဲအမံၤလၢ စီၤယိုးသး လီၤ. ဒီးစံးဝဲဒၣ်, ယွၤကဟ့ၣ်ဒံးယၤလၢဖိခွါအကတကလီၤ.**

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. တၢ်လၢယိုးသးန့ၣ်အခိၣ်ပညိၣ်အိၣ်စ့ၢ်ကီးလၢ, “တၢ်လၢအမၤန့ၢ်ဟံၤဖျိၣ်အါထီၣ်” န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်အလုၢ်အလၢ်အတၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး, တၢ်သၢ်ထီၣ်ဖိ, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, တၢ်လၢအမၤန့ၢ်ဟံၤဖျိၣ်အါထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးသးသမူလၢအဘၣ်တၢ်ဟံၤဖျိၣ်အါထီၣ်အါန့ၣ်လီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤအကီၢ်မၤတၢ်မၤအခါ, အိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ထဲတမံၤန့ၣ်တကးဘၣ်, အိၣ်ဝဲအါမံၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်အါဘၣ်ဆၣ်, ဖဲမၤတၢ်မၤတမံၤလၢ်လၢ်န့ၣ်တမၤဝဲလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်. မၤဒၣ်ဝဲကဖိကယီၤန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ.

ပုၤကိၤလၢဝါဖိအတၢ်ကတိၤအိၣ်တမံၤလၢ, “တၢ်လၢစီၤဂျဲးန့ၣ်မၤတၢ်သ့ခဲလၢ်ဘၣ်ဆၣ်, ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တမံၤမံၤန့ၣ်တအိၣ်လၢအါဘၣ်” န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဂဲၤလၢတၢ်ဂ့ၢ်အါမံၤလီၤ. ဘၣ်ဆၣ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်ကိၢ်ဆံးဘါစၢ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤ, အလီၢ်အိၣ်ဝဲလၢအကဘၣ်မၤကဲထီၣ်တၢ်ခွၢ်ခွၢ်အဂ့ၢ်အိၣ်ထီၣ်အခါ, အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်သ့ၣ်ဆူၣ်သးဆူၣ်အပူၤဒီး ဟ့ၣ်လီၤအစုအတၢ်မၤ, အခိၣ်အတၢ်ထွဲလၢ်လၢ်ဆုဆုအဃိပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢအရ့ဒိၣ်စ့ၢ်ကီးလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤယိုးသးဖိတဖုအံၤ, အတၢ်ဖဲတၢ်မၤန့ၣ်တအိၣ်ဒီးတၢ်မံၤဟူသၢ်ဖျါန့ၣ်ပထံၣ်ဘၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လၢကစၢ်ယွၤအတၢ်ဖဲတၢ်မၤအပူၤ, အလီၢ်မ့ၢ်အိၣ်အခါ, ဘၣ်တၢ်ဟံၤဖျိၣ်အါထီၣ်ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ်တဖၣ်အဃိလီၤ.

၁၂. ဘၣ်ယၤမံၣ် (Benjamin)

၁မိၤရှု ၄၉:၂၇-ဘၣ်ယၤမံၣ်, ထွံၣ်မံၤတဒု, ကဖိသံတၢ်, လၢမ့ၢ်ဂီၤန့ၣ်ကအိၣ်တၢ်ဂုၢ်ဖျါန့ၣ်, ဒီးလၢမ့ၢ်ဟါန့ၣ် ကနီၤဖးတၢ်ဂုၢ်ဆူၣ်န့ၣ်လီၤ.

အခိၣ်ပညိၣ်ကအိၣ်ဒ်လဲၣ်. ပကထံၣ်ဘၣ်လၢ, **၁မိၤရှု ၃၅:၁၈** န့ၣ်လီၤ.

ဒီးတၢ်မၤအသးလၢအသးဟးဂီၤထီၣ်အဖၢမ့ၢ်န့ၣ် (အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ, သံဝဲ) ယုၢ်ဝဲအမံၤ လၢဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်မ့ၢ် အဟံၤတကန့ၣ်ယုၢ်ဝဲအမံၤလၢဘၣ်ယၤမံၣ်လီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတကအံၤအခိၣ်ထံးန့ၣ်အမံၤမ့ၢ်ဒၣ်, ဘၣ်အိၣ်န့ၣ် (Ben-oni)န့ၣ်ဒီးအခိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ်“ယတၢ်ကီတၢ်ခဲအဖိခွါ” န့ၣ်လီၤ. ဘၣ်မနုၤအဃိလဲၣ်န့ၣ်ဖဲ, နီၢ်ရုၤဃုလးအဟုးဆါထီၣ်, ဒီးအဟုးဆါအဖၢမ့ၢ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကီတၢ်ခဲအဃိန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၣ်ဟံၤတခီယုၢ်ဝဲအမံၤလၢ “ဘၣ်ယၤမံၣ်” န့ၣ်လီၤ. အခိၣ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဒၣ် “ယစုထွဲအဖိခွါ” န့ၣ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မ့ၢ်ဒၣ်ပုၤလၢ, အမၤစၢၤတၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒ်ပစံးတၢ်အသိး, ပုၤအိၣ်လၢစုထွဲသ့ၣ်တဖၣ်ဒီး အဝဲသ့ၣ်တဖၣ်မၤစၢၤတၢ်ပုၤလၢအမၤကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤဒိၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်မ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်လီၤ.

ပုၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်မၤကစၢ်ယွၤအတၢ်မၤန့ၣ်မၤဝဲလၢတၢ်လီၤလၢအရ့ၣ်ဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အပူၤလီၤ.

မ့ၢ်ဝဲလီၤ. ပုၤတဖၣ်အံၤလၢတၢ်သးခုၣ်ကစီၣ်အဆၢကတီၢ်အပူၤန့ၣ်အိၣ်ဝဲဒၣ်အစိၤစိၤအဃၣ်ဃၣ်န့ၣ်လီၤ. (ဒ်သိး ၂တံၤမသး၄း၁၁ အတၢ်ကွဲးအသိး) စိၤတံၤမသး, စိၤတံၤတူး, စိၤဘၣ်နဗ, စိၤပီလူးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ပီၤလၢအဖီဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကွဲးအိၤလၢလံာ်လီၣ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၇) လၢအမ့ၢ်, ပုၤအဒုၣ် (၁၂) ဒုၣ်အံၤအမံၤဒီးနီၢ်သးတကပၤအတၢ်ပာ်ဖျါတၢ်အဂ့ၢ်န့ၣ်, အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ရူၣ်သ့ၣ်အပူၤဘၣ်ဆၣ်ပဃုသ့ၣ်ညါဘၣ် အိၤထံထံဆးဆးဒီးပမၤန့ၢ်တၢ်မၤလိလၢပဂီၢ်န့ၣ်ပထံၣ်လီၤ.

မ့ၢ်မဆါတနံၤအံၤကဃုသ့ၣ်ညါဘၣ်လံာ်လီၣ်ဖျါအဆၢဒိၣ် (၇) လၢအမ့ၢ်ပုၤအဒုၣ် (၁၂) ဒုၣ်အပူၤပုၤလၢဘၣ်တၢ်ကိးအိၤသ့ၣ်တဖၣ်, ပုၤလၢအဘၣ်တၢ်ဃုထၢအိၤသ့ၣ်တဖၣ်ဒီးပုၤလၢအသးတီၤသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အကးဘၣ်, တၢ်အနီၢ်ဂံၢ်အိၣ် (၁၄၄၀၀၀) လၢပုၤလၢအိၣ်ဒီးတၢ်သးတီၤလၢအမ့ၢ်ခရံၣ်တၢ်အိၣ်ဖျါသ့ၣ်တဖၣ်အဂ့ၢ်န့ၣ်စ့ၢ်ကိးပနၢ်ပာ်လံာ်န့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်န့ၣ်အဃိပကမၤကတၢ်တၢ်မၤလိအဝဲအံၤလၢခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်အိၣ်ဝဲအတီၤသၢတီၤလၢအမ့ၢ်ပုၤလၢဘၣ်တၢ်ကိးအိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ကဘၣ်ခါထီၣ်ဝဲဆူပုၤလၢတၢ်ဃုထၢအိၤအတီၤဒီး, ကဘၣ်ခါထီၣ်ကဒီးဝဲဆူ ပုၤလၢအိၣ် ဒီးတၢ်သးတီၤသ့ၣ်တဖၣ်အတီၤဒီးလၢခံကတၢ်ခရံၣ်အတၢ်အိၣ်ဖျါန့ၣ်ကပွဲၤဒီးတၢ်ကဟုကညီၢ်န့ၣ်လီၤ.

လၢခရံၣ်မံၤအဃိ
အၤမ့ၢ်